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صفحه8

 سید احسان خاندوزی اظهار کرد: در دولت قبل بی انضباطی های 
نظام مالی و بودجه ای اثر خــود را در اقتصاد به ویژه ســفره مردم 
گذاشــته بود؛ در واقع اثــرات کرونا و گره زدن اقتصــاد به موضوع 
برجام و ســردرگمی برجام، عملًا موجب بی تصمیمی در بسیاری 
از سیاست ها شــده بود به طوری که فعالان اقتصادی چشم انداری 

نداشتند که چگونه برنامه اقتصادی خود را ارائه دهند.

وزیر جهاد کشاورزی:
 مشکلی در تأمین گندم و نان تا آخر سال 

نداریـم

وزیر اقتصاد اعلام کرد
 افزایش ۵ برابری درآمد نفتی 

ایـران 
وزیر جهاد کشاورزی گفت: تا اسفند امسال هیچ مشکلی برای تأمین 
نان و گندم نداریم. ســاداتی نژاد در نشســت خبری که به مناسبت 
هفته دولت برگزارشــد، درباره اینکه آیا مصرف نان در جامعه عشایر 
به دلیل تورم بالا رفته و آیا ســهمیه برای آنان در نظر گرفته شــده 
است، اظهار کرد: نه تنها در عشــایر بلکه سایر بخش ها هم اگر میزان 

صفحه8مصرف بیشتر شود سهمیه اختصاص می یابد. صفحه3

سخنگوی وزارت امور خارجه مطرح کرد
ایران از راه حل های مسالمت آمیز برای 

توقف درگیری ها در لیبی حمایت می کند

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل و ترافیک شورای شهر تهران 
پاسخ داد

 حمل و نقل زائران تهرانی 

تا مرز عراق چگونه خواهد بود؟

معاون وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد

 کرایه اتوبوس تهران- ایلام 

در ایام اربعین ۲۲۵ هزار تومان

رییس کمیسیون اصل نود مجلس:

نحوه اخذ مالیات در کشور 
شفاف شود
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صفحه 8

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس:
 صندوق فولاد 

دیگر حیاط خلوت نیست
 رئیــس کمیســیون اجتماعی مجلــس گفت: 
صندوق فولاد دیگر حیاط خلوت نیست و با رانت 
خواری و بریز و بپاش هایی که از قبل بوده به شدت 
مقابله کرده اســت. بنا بر دعوت رئیس کمیسیون 
اجتماعی مجلس شــورای اســلامی و به منظور 
پیگیــری وضعیت حقوق بازنشســتگان صندوق 
فولاد، حســین عامریان مدیرعامــل صندوق با 
حضور در جلسه این کمیسیون گزارش مبسوطی 
از وضعیت صندوق، اقدامات انجام شده، چالش ها 

و برنامه های پیش رو ارائه داد.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در این جلسه 
با استقبال از عزم صندوق در فسادستیزی گفت: 
صندوق فولاد شــرایط خاصی دارد که اطمینان 
داریم عامریان و همکارانشــان با روحیه جهادی 
و انقلابی می توانند مشــکلات صنــدوق را رفع 

کنند.
عامریان در این جلسه با اشاره به تاریخچه صندوق 
بازنشســتگی فولاد به تشریح وضعیت صندوق در 
زمان شــروع به کار تیم مدیریتی جدید صندوق 
پرداخت و با ارائه وضعیت شرکت های تابعه گفت: 
به لطف خــدا و با تلاش مجاهدانــه جوانان مومن 
انقلابی در شــرکتها و با تدابیر اتخاذ شده به سمت 

سودآورشدن شرکتها حرکت می کنیم.
وی با اشاره به اقدامات و دســتاوردهای مدیریت 
جدید صندوق در حــوزه بازنشســتگی گفت: با 
وجود مشــکلات موجود، همیشــه نگاه ویژه به 

صفحه2تکریم بازنشستگان داشته ایم. 

شناسه آگهی : ۱۳6۷۷۸۹

لنج باری به شماره ثبت 25130
 بندرعباس )نوبت دوم(

1401 با شناسه  03 به استناد رونوشت سند شماره 18916 مورخ 17
سند 14011145695000018 دفتر اسناد رسمی 69 گناوه  خانم ها 
منیژه ولی زاده فرزند عبد علی و عصمت احمد زاده فرزند عبدالرضا 
)هرکدام نسبت به 3 دانگ( تمامی شش دانگ سهام خود در مالکیت 
لنج باری به شماره ثبت 25130- بندرعباس را به آقای میثم بهروزی 

فرزند عبدالرسول انتقال قطعی داده اند.
مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران آگهی می گردد.

آگهی فراخوان شرکت درانتخابات اتحادیه
در راستای اجرای ماده 11 آیین نامه ) موضوع تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی( برگزاری انتخابات هیات مدیره و بازرس اتحادیه خوار و بار فروشان 
و رسته های همگن شهرستان پردیس بدینوسیله از کلیه اعضای دارای پروانه کسب صنوف خوار و بار فروشان و رسته های همگن دعوت به عمل 
می آید که در روز یکشنبه مورخ 1401/07/10 از ساعت 9 الی 12 جهت شرکت در انتخابات هیات مدیره و بازرس  به  محل دفتر شورای صنعتی 
خرمدشت واقع در جاده تهران آبعلی، منطقه صنعتی خرمدشت، جنب ایستگاه آتش نشانی خرمدشت،کوچه شورا پلاک 520 مراجعه و کاندیدای مورد 

نظر خود را از بین افراد ذیل در قالب 5 نفر هیات مدیره و یک نفر بازرس انتخاب نمایید.
 بر اساس آیین نامه فوق الذکر فقط صاحبان پروانه کسب مجاز به شرکت در انتخابات بوده و شرکا، دارندگان وکالت محضری، مباشر و یا اعضای 

خانواده کاندیدا مجاز به شرکت در انتخابات نمی باشند.
 ارائه اصل کارت ملی و پروانه کسب و یا تصویر پروانه کسب جهت شرکت در انتخابات ضروری است.

 اسامی کاندیداهای هیات مدیره و بازرسین به شرح جدول ذیل می باشد.
نوع داو طلبیشناسه صنفیکد ملینام ونام خانوادگی ) به ترتیب حروف الفبا(نامردیف

بازرس۰۴۳۰۰۲۳۳۸۳۰۴۶۶۶۶۳۸۵۵بابائیپریا۱
بازرس۲۲۴۰۱۳۰۰۳۲۰۴۶۷۹۵۴۸۸۸رضائیحسین۲
بازرس۱۶۲۰۸۵۸۸۸۶۰۴۶۷۵۳۷۱۱۷شکوریمحمد رضا۳

نوع داو طلبیشناسه صنفیکد ملینام ونام خانوادگی ) به ترتیب حروف الفبا(نامردیف

هیات مدیره۵۷۳۹۹۴۰۶۳۱۰۴۵۵۸۸۴۷۱۷آذرنیازهرا۱
هیات مدیره۰۴۴۰۴۴۸۲۷۱۰۴۶۷۸۴۹۱۴۸باقریمهدی۲
هیات مدیره۰۰۱۶۵۴۲۱۳۴۰۴۶۸۰۰۹۶۲۰پازکیانمصطفی۳
هیات مدیره۰۰۳۵۴۴۱۳۷۲۰۴۶۶۲۱۵۶۴۸حسینیعلی اصغر۴
هیات مدیره۰۰۷۹۹۷۳۸۹۲۰۴۶۷۳۰۲۱۲۰زندیمحمد رضا۵
هیات مدیره۰۰۸۳۴۰۳۱۸۳۰۴۶۶۹۲۰۱۸۵صفری آذر آق قلعهعلیرضا۶
هیات مدیره۰۰۳۶۵۰۹۱۳۲۰۴۶۷۵۷۷۹۷۶فرجی فیجانیپروانه۷

هیئت اجرایی  برگزاری انتخابات
اتحادیه های صنفی شهرستان پردیس

شناسه آگهی : ۱۳6۷۷۸۹

لنج باری به شماره ثبت 25130
 بندرعباس )نوبت دوم(

به استناد رونوشت سند شماره 18916 مورخ 1401/03/17 با شناسه 
سند 14011145695000018 دفتر اسناد رسمی 69 گناوه  خانم ها 
منیژه ولی زاده فرزند عبد علی و عصمت احمد زاده فرزند عبدالرضا 
)هرکدام نسبت به 3 دانگ( تمامی شش دانگ سهام خود در مالکیت 
لنج باری به شماره ثبت 25130- بندرعباس را به آقای میثم بهروزی 

فرزند عبدالرسول انتقال قطعی داده اند.
مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایی ایران آگهی می گردد.

آگهی فراخوان شرکت درانتخابات اتحادیه
در راستای اجرای ماده 11 آیین نامه ) موضوع تبصره 3 ماده 22 قانون نظام صنفی( برگزاری انتخابات هیات مدیره و بازرس اتحادیه خوار و بار فروشان 
و رسته های همگن شهرستان پردیس بدینوسیله از کلیه اعضای دارای پروانه کسب صنوف خوار و بار فروشان و رسته های همگن دعوت به عمل 
1401 از ساعت 9 الی 12 جهت شرکت در انتخابات هیات مدیره و بازرس  به  محل دفتر شورای صنعتی  07 می آید که در روز یکشنبه مورخ 10
خرمدشت واقع در جاده تهران آبعلی، منطقه صنعتی خرمدشت، جنب ایستگاه آتش نشانی خرمدشت،کوچه شورا پلاک 520 مراجعه و کاندیدای مورد 

نظر خود را از بین افراد ذیل در قالب 5 نفر هیات مدیره و یک نفر بازرس انتخاب نمایید.
 بر اساس آیین نامه فوق الذکر فقط صاحبان پروانه کسب مجاز به شرکت در انتخابات بوده و شرکا، دارندگان وکالت محضری، مباشر و یا اعضای 

خانواده کاندیدا مجاز به شرکت در انتخابات نمی باشند.
 ارائه اصل کارت ملی و پروانه کسب و یا تصویر پروانه کسب جهت شرکت در انتخابات ضروری است.

 اسامی کاندیداهای هیات مدیره و بازرسین به شرح جدول ذیل می باشد.
نوع داو طلبیشناسه صنفیکد ملینام ونام خانوادگی ) به ترتیب حروف الفبا(نامردیف

بازرس۰۴۳۰۰۲۳۳۸۳۰۴۶۶۶۶۳۸۵۵بابائیپریا۱
بازرس۲۲۴۰۱۳۰۰۳۲۰۴۶۷۹۵۴۸۸۸رضائیحسین۲
بازرس۱۶۲۰۸۵۸۸۸۶۰۴۶۷۵۳۷۱۱۷شکوریمحمد رضا۳

نوع داو طلبیشناسه صنفیکد ملینام ونام خانوادگی ) به ترتیب حروف الفبا(نامردیف

هیات مدیره۵۷۳۹۹۴۰۶۳۱۰۴۵۵۸۸۴۷۱۷آذرنیازهرا۱
هیات مدیره۰۴۴۰۴۴۸۲۷۱۰۴۶۷۸۴۹۱۴۸باقریمهدی۲
هیات مدیره۰۰۱۶۵۴۲۱۳۴۰۴۶۸۰۰۹۶۲۰پازکیانمصطفی۳
هیات مدیره۰۰۳۵۴۴۱۳۷۲۰۴۶۶۲۱۵۶۴۸حسینیعلی اصغر۴
هیات مدیره۰۰۷۹۹۷۳۸۹۲۰۴۶۷۳۰۲۱۲۰زندیمحمد رضا۵
هیات مدیره۰۰۸۳۴۰۳۱۸۳۰۴۶۶۹۲۰۱۸۵صفری آذر آق قلعهعلیرضا۶
هیات مدیره۰۰۳۶۵۰۹۱۳۲۰۴۶۷۵۷۷۹۷۶فرجی فیجانیپروانه۷

هیئت اجرایی  برگزاری انتخابات
اتحادیه های صنفی شهرستان پردیس

معاون سیاســی وزیر کشــور، دغدغه مندی نسبت 
به دینــداری جامعه را ویژگی اســتاندار طراز انقلاب 
اسلامی برشمرد و گفت: رویکرد دولت سیزدهم توجه 
به تقویت ارتباط دولت با مردم و تعمیق مردمی سازی 

امور است.
محمدرضا غلامرضا به مناســبت هفتــه دولت به قم 
رفت تا با آیات و مراجع عظــام تقلید دیدار و گفت وگو 

کند.
وی در این ســفر با حضرات آیات نوری همدانی، سید 
محمد سعیدی تولیت آستان حضرت فاطمه معصومه 
علیها ســلام، میرباقری، فاضل لنکرانی، ســید احمد 
خاتمی عضو مجلــس خبرگان رهبری، و حســینی 
بوشهری رئیس جامعه مدرســین دیدار کرد و پس از 

شنیدن دیدگاه ها، نظرات، انتظارات و دغدغه هایشان، 
به توضیح مســئولیت ها و اقدامات معاونت سیاســی 

وزارت کشور پرداخت.
غلامرضا با اشــاره به وظایف معاونت سیاسی وزارت 
کشور اظهار کرد: کسی که می خواهد فضای سیاسی 
کشور را مدیریت کند، خودش نباید کار سیاسی انجام 
دهد؛ بنابراین ما تــلاش می کنیم کــه معاونت را به 

مسیر واقعی آن بازگردانیم.
وی بــا بیان اینکــه ما مجری سیاســت هــای نظام 
هســتیم، ادامه داد: معاونت سیاســی وزارت کشور 
متولی سیاست های داخلی است. در حوزه تقسیمات 
کشوری اگر چه که برای ما اجرای قانون مهم است ولی 
توجه به مناطق محروم هم اهمیت دارد. تقســیمات 

کشــوری به گونه ای انجام خواهد شــد که توازن در 
توزیع ظرفیت ها و امکانات برقرار شود.

معاون سیاسی وزارت کشور با اشــاره به اینکه تلاش 
بر این است تا به وظیفه در بهترین شکل ممکن عمل 
شود، گفت: وظایف معاونت سیاسی به درستی تبیین 
نشده اســت. وظیفه معاونت سیاســی،  یک فعالیت 
سیاســی نیســت بلکه مبتنی بر رویکرد حکمرانی و 

مدیریت فضای سیاسی کشور است.
غلامرضا با بیان اینکه در نظام اسلامی، یک حکمران 
نســبت به دین، اعتقادات و باورهــای دینی مردم و 
مســائل فرهنگی، اجتماعی و معیشتی هم مسئولیت 
دارد، افزود: حوزه دین از سیاســت یا سیاست از دین، 

تفکیک شدنی نیست.

وی اضافه کرد: وزارت کشور و استانداری ها تا سطوح 
پائین علاوه بر وظایف عمرانی ، اقتصادی و معیشتی، 
ایجاد امید و نشــاط در جامعه ، خدمت رسانی و توجه 
ویژه به محرومان، بر ارتقای ســطح مشارکت نخبگان 

و حلقه های میانی در امور کشور نیز توجه ویژه دارند.
معاون سیاســی وزیر کشــور همچنین با اشاره نقش 
حلقه های میانــی در تقویت ارتباط مــردم با دولت، 
گفت: نخبگان و حلقه های میانی در سطوح و مناطق 
مختلــف از مهمتریــن ارکان مردمی ســازی دولت 
هستند.غلامرضا یادآور شد: وزارت کشور در راستای 
مردمی ســازی دولت و جوان گرایی، اهتمام جدی به 
تدوین نظامات جدید بــرای انتصاب مدیران و نظارت 

بر عملکرد دستگاه های دولتی دارد.

 معــاون سیاســی وزارت امورخارجه بــه تجربه 
موفق یکســال اخیــر دولت جمهوری اســلامی 
ایران در سیاســت همســایگی اشــاره و تصریح 
کرد: گام دوم در سیاســت همســایگی، ارتقای 
همکاری های چندجانبه و منطقه ای است. »علی 
باقری« با»محمد بن عبدالعزیز الخلیفی« معاون 
منطقه ای وزارت امور خارجــه قطر و هیات همراه 
دیدار و درباره مناســبات دوجانبه و نیز تحولات 
منطقه ای و بین المللی با بایکدیگر گفتگو کردند.

معاون سیاسی وزارت امور خارجه به تجربه موفق 
یکســال اهتمام دولت جمهوری اسلامی ایران در 
سیاست همسایگی اشــاره و تصریح کرد: گام دوم در 
سیاست همسایگی، ارتقای همکاریهای چندجانبه 
و منطقه ای است. باقری بر شتاب گیری روابط ممتاز 
تهران-دوحه به ویژه در یکســال اخیر تاکید کرد و 
اظهار داشت: از نقش آفرینی مؤثر قطر در پیشبرد 
گام دوم سیاســت همســایگی ایــران و ارتقای 
همکاری هــای چندجانبــه منطقه ای اســتقبال 

می کنیم. معاون سیاسی وزارت امورخارجه اهتمام 
به موضوع فلسطین را وظیفه انسانی و اسلامی همه 
کشورهای منطقه برشمرد و تصریح کرد: پایداری 
هر ترتیبات منطقه ای در گرو استیفای حقوق ملت 
فلسطین اســت.  باقری در این دیدار به تلاش های 
آمریکا و رژیم صهیونیســتی برای محو فلســطین 
از جغرافیای سیاســی منطقه و جهان هم گریزی 
زد و گفت: فلســطین کلید ثبــات و امنیت پایدار 

منطقه ای است.

معاون سیاسی وزیر کشور تشریح کرد؛ ویژگی استاندار در طراز انقلاب اسلامی چیست؟

گام دوم در سیاست همسایگی، ارتقای همکاری های چندجانبه منطقه ای است

وزیـر نفت:

طلسم تولید گاز فاز ۱۱ 
پارس جنوبی می شکند
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سخنگوی وزارت امور خارجه مطرح کرد
ایران از راه حل های مسالمت آمیز برای 
توقف درگیری ها در لیبی حمایت می کند

 ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: جمهوری اســلامی ایــران از روند 
گفت وگوهای سیاســی و راه حل های مســالمت آمیز برای ایجاد ثبات و 

تمامیت ارضی در لیبی حمایت می کند.
 ناصر کنعانی با ابــراز نگرانی عمیــق از درگیری های اخیــر در طرابلس 
پایتخت لیبی، بر ضــرورت توقف فوری این درگیری هــا و حل اختلافات 
بین طرف های درگیر براســاس حفظ منافع و امنیت مردم لیبی از طریق 

گفت وگو تاکید کرد.
ســخنگوی وزارت امور خارجــه افزود: جمهوری اســلامی ایــران همه 
طرف های درگیر را به خویشــتنداری و جلوگیری از تشدید تنش دعوت 

کرده و از آنها می خواهد منافع مردم لیبی را در اولویت قرار دهند.
کنعانی تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران از روند گفت وگوهای سیاسی 
و راه حل های مسالمت آمیز که وحدت ملی، ثبات و تمامیت ارضی لیبی را 
حفظ کرده و خواسته های بر حق مردم این کشور جهت توسعه و شکوفایی 

لیبی را تامین نماید، حمایت می کند.

رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس:
صندوق فولاد دیگر حیاط خلوت نیست

 رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس گفت: صندوق فــولاد دیگر حیاط 
خلوت نیســت و با رانت خواری و بریز و بپاش هایی که از قبل بوده به شدت 
مقابله کرده است. بنا بر دعوت رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اســلامی و به منظور پیگیری وضعیت حقوق بازنشستگان صندوق فولاد، 
حســین عامریان مدیرعامل صندوق با حضور در جلســه این کمیسیون 
گزارش مبســوطی از وضعیت صندوق، اقدامات انجام شــده، چالش ها و 

برنامه های پیش رو ارائه داد.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس در این جلسه با استقبال از عزم صندوق 
در فسادســتیزی گفت: صندوق فولاد شــرایط خاصی دارد که اطمینان 
داریم عامریان و همکارانشــان با روحیــه جهادی و انقلابــی می توانند 

مشکلات صندوق را رفع کنند.
عامریان در این جلســه با اشــاره به تاریخچه صندوق بازنشستگی فولاد 
به تشــریح وضعیت صندوق در زمان شــروع به کار تیم مدیریتی جدید 
صندوق پرداخت و با ارائه وضعیت شرکت های تابعه گفت: به لطف خدا و با 
تلاش مجاهدانه جوانان مومن انقلابی در شــرکتها و با تدابیر اتخاذ شده به 

سمت سودآورشدن شرکتها حرکت می کنیم.
وی با اشاره به اقدامات و دســتاوردهای مدیریت جدید صندوق در حوزه 
بازنشستگی گفت: با وجود مشــکلات موجود، همیشه نگاه ویژه به تکریم 
بازنشستگان داشته ایم. تعریف ســرفصل بودجه جداگانه برای رفاهیات 
آنان، افزایش ســرانه درمان،حذف فرانشــیز ، ارائه ســفرهای زیارتی و 
سیاحتی به بازنشستگان تجهیز و به روز کردن دفاتر امور بازنشستگی و…

بعضی از این اقدامات بوده است.

عامریان گفت: با توجه به  شــرایط اقتصادی بازنشســتگان و اهمیت این 
مقوله، درخواست داریم مجلس به صندوق فولاد نگاه ویژه ای داشته باشد.

عامریان پس از این نشســت با حضــور در محل هیات رییســه مجلس با 
تعدادی از اعضای هیات رییســه دیدار کرد.گفتنی است معاونان توسعه 
مدیریت و منابع و فنی و عملیات بیمه ای و مشــاور مدیرعامل صندوق در 

امور مجلس و پیگیری های ویژه در این دیدارها حضور داشتند.

رییس کمیسیون اصل نود مجلس:
نحوه اخذ مالیات در کشور شفاف شود

 رییس کمیســیون اصل نود مجلس شورای اســلامی تاکید کرد که اخذ 
مالیات بر اســاس رویکرد ممیز محوری پیش رفته  که شفاف نیست و باید 

در این بخش تجدید نظر شود.
حجت الاســلام نصرالله پژمان فر درباره نشســت روز یکشنبه کمیسیون 
اصل نود مجلس شورای اسلامی که با حضور احسان خاندوزی وزیر اقتصاد 
و دارایی برگزار شد، به خبرنگاران گفت: در نشست امروز موضوع مالیات و 
روش های اخذ مالیات مطرح شد. چرا که در اخذ مالیات بر اساس رویکرد 
ممیز محوری پیش رفته ایم و  بخش قابل توجهی از مســیر مالیاتی کشور 

شفاف نیست تا نتوانیم آن چیزی که واقع شده را پیگیری کنیم.
رئیس کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی با اشاره به فرار مالیاتی 
در برخی مجموعه ها افزود: در سال گذشته ۴۰ درصد مالیات از بنگاه های 
بزرگ کشور مانند شرکت های فولاد و پتروشیمی ها اخذ شده، ۱۰ درصد 
مالیات مربــوط به مالیات حقوق بــوده و ۶ درصد مالیات شــامل مالیات 
مشاغل است که نسبت به برخی مشاغل حساسیت وجود دارد. زیرا اعداد 

و ارقامی که اعلام کردند، قابل دفاع نبود و باید اصلاح شود.
وی درباه دیپلماســی اقتصادی به عنوان موضوع دیگر نشست عنوان کرد: 
مجلس در تلاش است تا بر اساس مصوبات خود، پیام پویایی اقتصاد کشور 
را به دنیا ارســال کند و در تعامل با کشورهای همسایه این موضوع را دولت 
نشان داده اســت.نماینده مردم مشهد و کلات با اشــاره به افزایش ۱۰۰ 
درصدی سرمایه گذاری خارجی کشورهای همسایه در ایران  در یک سال 
گذشته، گفت: رقم تحقق ۴.۸ میلیارد دلار سرمایه گذاری در کشور بسیار 
قابل توجه اســت. هرچند انتظار داریم با توجه به ظرفیت های موجود، این 

میزان روبه رشد باشد. 
پژمانفر خاطرنشــان کرد: بنابر گزارشــی که وزارت اقتصاد و امور مالیاتی 
ارایه داد، در سال گذشــته میانگین دریافت مالیات از یک طلافروشی۶.۷ 
میلیون تومان و از هر آهن فروشــی ۱۲.۲ میلیون تومان بوده است که این 
مسئله با توجه به شناختی که از این اصناف داریم، قابل تامل بوده و باید در 

خصوص آنها تجدید نظر شود.
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 عضو کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســلامی گفت: صادرات خدمات فنی و 
مهندســی در زمینه ســاخت پالایشگاه 
در آمریکای لاتین دســتاورد مهم دولت 

سیزدهم است.
مجتبی یوســفی با اشــاره بــه اقدامات 
صورت گرفته در دولت ســیزدهم گفت: 
اقداماتی کــه در حــوزه اقتصادی تحت 
عنــوان جراحــی اقتصــادی در دولت 
سیزدهم انجام شــده کار بزرگی بوده که 

هیچ دولتی جرات انجام آن را نداشت.

عضو کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســلامی افــزود: دولــت روحانــی در 
ســال های قبل ۶۵ میلیارد دلار از منابع 
ارزی کشــور را تحت عنوان ارز ترجیحی 
بــه واردات دارو، مواد اولیــه و کالاهای 
اساســی اختصاص داد اما عملًا این ارز به 
جیب عده ای خاص رفت و به دست مردم 
نرســید و مردم ثمــرات آن را در زندگی 

خود ندیدند.
یوســفی اظهــار داشــت: مــا در دولت 
ســیزدهم شــاهد توســعه دیپلماسی 

منطقه ای و دیپلماســی انرژی هســتیم 
و این تغییــر رویکرد دولت در سیاســت 
خارجی نســبت به کشــورهای منطقه 

کاملًا محسوس است.
وی خاطرنشان کرد: علاوه بر این ما شاهد 
صادرات خدمات مهندسی به کشورهای 
آمریکای لاتین به ویــژه در حوزه صنعت 

نفت هستیم.
عضو کمیســیون عمران مجلس شورای 
اسلامی افزود: امروز مهندسان ما در حوزه 
نفت در آمریکای لاتین بــرای راه اندازی 

پالایشــگاه نفت در این منطقه مســتقر 
شــده اند و این یکی از ثمــرات و اقدامات 

دولت آیت الله رئیسی است.
یوســفی یادآور شــد: علاوه بر این ما در 
دولت آقــای روحانی با پدیــده ای به نام 
فروش اوراق مواجه بودیــم که این کار به 
معنای پیش فروش دارایی های کشــور 
بود، دولت آیت الله رئیســی ماهانه حدود 
۱۱ هــزار میلیارد تومــان بابت پرداخت 
اصل و ســود اوراق فروخته شده در دولت 

قبل هزینه می کند.

وی تصریــح کرد: همــه این مســائل و 
مشــکلات و کارهای انجام شــده توسط 
دولت ســیزدهم در حالی است که دولت 
آیت الله رئیســی در شــرایطی زمام امور 
اجرایــی کشــور را در دســت گرفت که 
هزینه هــای جــاری کشــور از ۳۵ هزار 
میلیارد تومــان در مــاه در ابتدای دولت 
آقای روحانــی و در پایان دولــت وی به 
۶۵ هزار میلیــارد تومان در ماه رســیده 
بود و این به معنانی تقریباً دو برابر شــدن 

هزینه های جاری دولت است.

صادرات خدمات فنی و مهندسی به آمریکای لاتین دستاورد مهم دولت سیزدهم است

 نایب رئیس کمیســیون عمران مجلس 
شورای اسلامی با انتقاد از افزایش قیمت 
بلیت وســایل نقلیــه در ایــام نزدیک به 

سفرهای اربعین حســینی از وزارت راه و 
شهرسازی خواســت به این موضوع ورود 
کند.کمال علیپور خنکداری در جلســه 

علنی مجلس شورای اسلامی در تذکری 
با انتقاد از افزایــش قیمت بلیت اتوبوس، 
هواپیمــا و قطــار در ایــام اربعین گفت: 

انتظار داریم که وزارت راه و شهرسازی به 
موضوع افزایش قیمت هــا در ایام نزدیک 
به اربعین حسینی ورود کند. هرچقدر به 

ایام اربعین حســینی نزدیک می شویم، 
قیمت بلیت هواپیمــا و اتوبوس به میزان 

غیرقابل باوری افزایش یافته است.

نایب رئیس کمیسیون عمران:وزیر راه و شهرسازی به افزایش بهاء حمل و نقل در ایام اربعین ورود کند

به مناســبت انفجار دفتر نخســت وزیری در هشــتم 
شهریور سال ۱۳۶۰ و شــهادت دو یار دیرین امام )ره( و 
انقلاب و دو اسوه علم و تقوا، شــهید محمد علی رجایی، 
رئیس جمهور و محمد جواد باهنر، نخست وزیر که نمونه 
ای از دولتمردان مردمی بودند و نیز به منظور آشــنایی 
مردم با فعالیت ها و بیــان اهداف و برنامــه های آینده 
دولت، هفته ای به نام هفته دولت نامگذاری شــده است 
که از دوم تا هشــتم شهریور می باشــد. علت نامگذاری 
چنین هفته ای این اســت کــه دولت شــهید رجایی، 
نخســتین دولت مکتبی بــود کــه در آن دوره بحرانی 
حداکثر تلاش و کوشــش خود را برای خدمت به اهداف 
مقدس انقــلاب، صادقانه اعمال کرد تــا آن جا که جان 

خویش را بر سر آن نهادند. روحشان شاد.
در همین خصــوص با حجت الاســلام مظفری میانجی 
نماینده حضــرات آیات عظام علوی گرگانی و شــبیری 

زنجانی گفتگوی انجام داده ایم که در ادامه میخوانید.
ابتدا به نوبه خــود هفته دولت را بــه دولتمردان تبریک 
عرض نموده و توفیقاتشــان را از درگاه احدیت مسألت 
میدارم و یاد و خاطره شــهدای دولت را گرامی میداریم 
و برایشــان از درگاه احدیــت رحمــت واســعه الهی 
خواستاریم.ســخنانم را با فرمایش حضرت امیرعلی ابن 

ابیطالب )ع( به مالک اشتر آغاز میکنم : 
آنچه بیشتر و ســیره والیان بدان روشــن است برقراری 
عدالت در شــهرها و میان رعیت دوســتی پدید آوردن 
است دوستی آنان آشــکار نگرددجز آنکه دل ایشان بی 
گزند باشد. و خیر خواهیشان راســت نیاید جز آنگاه که 
بر والی مهربان باشــند و دوام حکومت آنان را ســنگین 

نشمارند و گفتگو از دیر ماندن آنان را بر سرکار واگذارند ، 
پس امیدشان را برآر و ستودنشان را به نیکی پیوسته دار 
و رنج کسانیکه کوشش کرده اند بر زبان آر که فراوان کار 
نیکوی آنان را یاد کردن ؛ دلیر را برانگیزاند و ترســان بد 

دل را به کوشش مایل گرداند. 
اگر چنانچــه دولتمردان  اصل ســوم قانون اساســی و 
همچنین عهدنامه مالک اشتر را سرلوحه خود قرار دهند 

واقعا خواسته های مردم محقق میشود. 
اصل ســوم قانــون اساســی از اصــول مترقــی قانون 
اساســی اســت. این اصل ۱۶ بند دارد کــه در مورد هر 
بند میتوان ســاعتها صحبت نمــود . در اینجا تعدادی 
از بندهــا را واشــکافی میکنیــم چــرا که اقل حســن 
آن آگاهــی تــوده ی مــردم و جوانهاســت . انشــاالله 
 ضعفهــا و معایــب برطرف و به محاســن مبدل شــود

بند اول - محیط مســاعدی را برای رشد فضائل اخلاقی 
بر اساس ایمان و تقوا ایجاد کرده و با کلیه مظاهر فسادو 

تباهی مبارزه کند. 
در اینجــا بنظر بنــده حقیــر تبلیغات لســانی کافی 
نیســت و نیاز مردم بــرای تحقــق همین بنــد ، فعل 
مســئولین امر اســت. عمــل مســئولین و نــه قول و 
گفتــار آنهــا و دوم اینکه اگر یــک مثلث ســه ضلعی 
در نظــر بگیریــم، وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
 ، صــدا و ســیما، شــورای عالــی انقــلاب فرهنگــی 
و با هدایت حوزات علمیه و مسئولین هدایت شوند . این 
سه ارگان ماموریت دهند برای اینکه فیلمها و سریالهای 
مطابق با زندگی ایرانی و اســلامی ســاخته شود . مثل 

سریال یوسف پیامبر که تاریخ انبیاء را به تصویر کشید.

بند دوم - ســطح آگاهی عمومی را در همــه زمینه ها با 
اســتفاده صحیح از مطبوعات و رســانه هــای گروهی 
بالا ببرد. این دولت تــا حدودی در این امــر موفق بوده 
اســت ما با توجه به تورم کاغذ و فضــای مجازی ؛ رغبت 
مردم به فضای مجازی بیشــتر اســت فلذا اگر اشراف بر 
فضای مجازی باشد تا نیاز رسانه ای مردم به طور صحیح 
برطرف شــود به از فیلتر اســت. بندســوم- آموزش و 
پرورش و تربیت بدنی رایگان برای همه در تمام ســطوح 

فراهم کرده و آموزش عالی تسهیل و تامین شود. 
فلذا در این خصوص پیشــنهادی دارم مبنی بر اینکه از 
فضای مدرســه در بــرای درآمدزایی اســتفاده کنند تا 
خودکفا شوند و نیازی به کمک رســانی از طرف والدین 
وجود نداشــته باشــد.  در خصوص تربیت بدنی نیز باید 
عرض کنم که در کشور ما توجه ویژه ای به ورزش فوتبال 
میشــود فلذا خواهشــمندم این توجه به ســمت تمام 

ورزشها باشد و دولت به ورزشهای دیگر هم بها دهد. 
در حقیقت ســرمایه گــذاری برای  آمــوزش و پرورش 
و تربیت بدنی  ســرمایه گزاری عقلهاســت و برای رشد 
 فکری و جســمی فرزندان ایــن مرزو بوم الزامیســت . 
بند چهارم - ر وح بررسی و تتبع و ابتکار را در تمام زمینه 
ها از طریق تاســیس مراکز تحقیق و تشــویق محققان 
تقویت کنید. خوشــبختانه رییس جمهــور محترم در 
زمانیکه در هیــات اندیشــه ورزان در مجلس خبرگان 
حضور داشــتند پیگیر این مهم بودند و اکنون هم تعامل 
 مطلوبی با حوزات علمیه ، نخبگان و دانشگاهیان دارند. 
ســخن را کوتاه و با کلام امیرالمومنان علی علیه السلام 

در توصیه به مالک اشتر ، مطلب را به اتمام میرسانم .

میفرمایند: باید از کارها آنرا بیشــتر دوست بدارند که نه 
از حق بگذرد و نه فرو مانــد و عدالــت را فراگیرتر بود و 
رعیت را دلپذیرتر که ناخشــنودی همگان، خشنودی 
نزدیکان را بی اثر کند و خشم نزدیکان خسنودی همگان 
را زیانی نرساند . فلذا انتظار است همه مسئولین قوا کمر 
همت بسته و به مســائل و مطالبات قاطبه مردم شریف 
توجه ویژه نماینــد. در مورد پیش آمــده اخیر در قضیه 
فولاد مبارکه اصفهان، عادلانه رســیدگی نمایند و ملت 
شریف ایران را دلشاد نمایند چراکه یکی از وظایف دولت 

، صیانت از حقوق و اموال ملت است .

سرمایه گذاری برای  آموزش و پرورش و تربیت بدنی  سرمایه گزاری عقلهاست 

 رئیس سازمان برنامه و بودجه:

 دولت را با ۱۴۰۰ هزار میلیارد تومان بدهی تحویل گرفتیم

 معاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و بودجه 
کشور گفت: برخی می گفتند خزانه خالی اما ما دولت را 
با ۱۴۰۰ هزار میلیارد تومان بدهی تحویل گرفتیم، البته 
با تمرکز بر درآمدهای پایدار توانســتیم بدون استقراض 
از بانک مرکزی عــلاوه بر هزینه های جــاری بالاترین 

پرداخت تاریخ کشور در بخش عمرانی را رقم بزنیم.
به گزارش مرکز اطلاع رســانی، روابــط عمومی و امور 
بین الملل سازمان برنامه و بودجه کشــور، دکتر »سید 
مســعود میرکاظمی«، در نشســت جامعه اســلامی 
مهندســین با گرامیداشــت هفته دولــت و تجلیل از 
شهیدان رجایی و باهنر، گزارشــی از وضعیت اقتصادی 
کشــور در مقطع آغاز به کار دولت ســیزدهم و عملکرد 

یکساله این دولت ارائه داد.
میرکاظمی با بیان اینکه با وجــود فعالیت دولت هایی با 
دیدگاه هــا و رویکردهای اقتصادی و سیاســی متفاوت 
در کشــور در دهه های اخیر، برخی سیاست گذاری های 
نادرست همچنان ادامه دارد و آثار منفی آن را در اقتصاد 
کشور مشاهده می کنیم، گفت: دولت سیزدهم به دنبال 
تغییر در راهبردها و ایجاد ثبــات و آرامش اقتصادی در 
کشور، بدون پول پاشــی و گره زدن اقتصاد به مذاکرات و 

تصمیمات خارجی هاست.
وی در ادامه با طرح ســوالاتی از قبل اینکه چرا با وجود 

افزایــش ۱۰ برابری هزینه ها نرخ رشــد اقتصادی صفر 
اســت؟در برخی دوره ها نفت گران بوده و در برخی دوره 
ها قیمت ها افــت کرده؛ در برخی دورها تحریم شــدت 
گرفته و در برخی زمان ها شــدت تحریم کم شده، اما در 
همه این ادوار شــاخص های مهم مثل رشد اقتصادی و 
بهره وری وضع مناسبی نداشــته اند؛ این موضوع نشان 

می دهد که باید در راهبردهای کشور تجدید نظر کرد.
میرکاظمــی اضافــه کــرد: بــا وجــود نیــروی کار 
ارزان؛ پرداخــت ۱۰۰ میلیــارد دلار یارانــه پنهــان 
انرژی؛نســبت پایین مالیات به تولیــد ناخالص بازهم 
قیمت تمام شده برخی کالاها بالا است و برای حمایت از 
آنان به سراغ وضع تعرفه های بسیار بالا رفته ایم؛ اما این 
شیوه در بلند مدت به بهبود اوضاع اقتصادی کشور کمک 
نمی کنــد؛ رویکرد فعال اقتصادی باید به ســمت تولید 

صادرات محور تغییر کند.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشــور ســپس افزود: 
در هشت ســال دولت گذشــته با دادن آدرس غلط به 
مردم، کشــور را به دنبال امیال سیاسی خود کشاندند و 
با وجود هزینه ۲۹۰۰ همت از منابع کشــور، متأسفانه 
دســتاوردی جز رشــد اقتصادی نزدیک بــه صفر، نرخ 
بهره وری منفی، نرخ سرمایه گذاری منفی چهار و شش 
دهم درصد، تورم بالای ۵۰ درصد، نرخ بیکاری بالای ۱۶ 

درصد و کاهش سرمایه اجتماعی و سقوط اعتماد مردم 
به دولت، نداشتند.

وی در ادامــه داد: در مقطــع آغاز به کار ایــن دولت، نه 
تنها خزانه کشــور را خالی تحویل این دولت دادند، بلکه 
با حجم زیــادی از تخصیص هــای بدون منابــع، اوراق 
سررسید شده و تنخواه اســتفاده شده، کار خود را شروع 
کردیم.تقریبا زمانی که دولت را تحویل گرفتیم با بدهی 

۱۴۰۰ هزار میلیارد تومانی رو به رو شدیم.
میرکاظمی ســپس گفت: در شــرایطی که خشکسالی 
باعث کاهش تولید کالاهای اساســی در کشور شده بود، 
قیمت های جهانی نیز ســه بار افزایش پیدا کرد و سقف 
۵۴ همتی تنخواه توســط دولت قبل مصرف شــده بود. 
حتی با وجود جان دادن ۶۰۰ تا ۷۰۰ از هموطنانمان در 
شرایط کرونا، واردات واکسن کرونا را به اف ای تی اف گره 
زده بودند اما با تلاش مضاعف رئیــس جمهور و اعضای 
دولت سیزدهم، خوشــبختانه موضوع واکسن مدیریت 

شد و کشور از آن شرایط ناگوار نجات پیدا کرد.
معاون رئیس جمهور درباره طرح های عمرانی نیمه تمام 
در کشــور، گفت: در شرایطی که ســه هزار همت طرح 
عمرانی نیمه تمام در کشــور وجود دارد، دولت سیزدهم 
به دنبال آغاز طرح جدید نیســت و در سفرهای استانی 
نیز وعده هــای فراتر از توان دولت نمی دهــد. بلکه ما در 

ســازمان برنامه و بودجه بــا اولویت بنــدی طرح های 
نیمه تمام موجود و تخصیص اعتبار مناسب به طرح های 
مهم تر، بنا داریــم و برنامه ریزی کرده ایم که ظرف ســه 

سال این طرح ها را به اتمام برسانیم.
میرکاظمی با بیان اینکه در حال حاضر تنها ۴۵,۵ درصد 
از درآمدهای نفتی به حساب خزانه واریز می شود؛ گفت: 
در دولت های گذشته با اجازه ای که گرفته می شد سهم 
صندوق توسعه ملی از فروش نفت کاهش داده می شد؛ 
اما امسال ما تا این ماه ۴۰ درصد درآمد نفتی را به حساب 
صندوق واریز کرده ایم و با توجه به ســهم ۱۴.۵ درصد 

وزارت نفت تنها ۴۵.۵ درصد به خزانه واریز می شود.
میرکاظمی ســپس گفــت: عملکرد ســازمان برنامه و 
بودجه در تخصیــص اعتبار بــه این طرح ها در ســال 
گذشــته، ۱۳۵ درصد بود و موفق شــدیم در پایان سال 
گذشته، ۲۰۲ همت به طرح های عمرانی پرداخت کنیم 

و در سال جاری نیز این روند تقویت خواهد شد.
وی در ادامه با بیان اینکه پول در کشور وجود دارد و باید 
آن را مدیریت کرد، گفت: وجود معادن، ذخایر نفت و گاز، 
نیروی جوان تحصیل کرده انقلابی، دسترســی به دریا 
و توان کشور در زمینه کشــاورزی، بخشی از سرمایه ها 
و توانمندی های کشور اســت که می توان با آن کشور را 

به خوبی اداره کرد.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور سپس افزود: برای 
هدایت ۵ هزار همت نقدینگی موجود در کشور به سمت 
تولید و اشتغالزایی، برنامه های زیادی  داریم که تشکیل 
کنسرســیوم هایی برای اجرای پروژه های میدان نفتی 
آزادگان و دو پتروپالایشگاه در کشور با استفاده از منابع 
و توان داخلی، از این برنامه هاست که بخشی از آنها آغاز 
شده و بقیه نیز در حال نهایی شــدن است.در مجموع تا 
کنون ۲۶ میلیارد دلار در حــوزه نفت و گاز قرارداد آماده 

شده و ۱۰ میلیارد دلار دیگر در حال انجام است.
وی در ادامه با بیان اینکه در یک سال گذشته هزینه های 
غیر ضروری را کاهش دادیم و با برنامه ریزی برای افزایش 
درآمدهای نفتی و مالیاتی، امسال را نیز بدون استقراض 
و خلق پول پشــت ســر خواهیم گذاشــت، گفت: سال 
گذشته ماهانه ۱۲ همت اوراق تســویه کردیم و امسال 
نیز هر ماه ۱۵ همت اوراق دولت گذشته تسویه می شود 
که این به مراتــب کمتر از ۱۰۳ همت اوراقی اســت که 
دولت در سال ۱۴۰۱ منتشر می کند.این میزان از بدهی 
به دولت فشــار زیادی وارد می کند مثلا فرض کنید این 
۱۵ هزار میلیارد تومان جای تســویه اوراق به طرح های 
اقتصادی استان ها اختصاص پیدا می کند؟ چه اثری در 

بهبود شاخص های کلان ایجاد می شد؟
این گزارش حاکیســت: معــاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه کشــور در پایان این نشست، به 

برخی از پرسش های حاضران پاسخ داد.
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میز خبر
با رای نمایندگان مجلس:

 اعضای مجمع عمومی بانک مرکزی
 مشخص شدند

نمایندگان مجلس شورای اسلامی اعضای مجمع عمومی بانک مرکزی را 
مشخص کردند که بر اســاس آن رئیس جمهور )رئیس مجمع(، وزیر امور 
اقتصادی و دارائی، رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور و دو نفر اقتصاددان 
دارای حداقل پانزده )۱۵( ســال تجربه مرتبط و یک نفر به انتخاب رئیس 

جمهور تعیین شدند. 
به گزارش خبرنگار پارلمانی ، در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای 
اسلامی در جریان رسیدگی به گزارش شــوردوم کمیسیون اقتصادی در 
مورد طرح بانکداری جمهوری اســلامی ایران، نماینــدگان با ماده ۵ این 

طرح موافقت کردند.
براســاس ماده ۵ این طــرح؛ ارکان بانک مرکزی عبارت اســت از: مجمع 

عمومی، هیأت عالی، هیأت عامل، هیأت نظار و شورای فقهی.
در ادامه نمایندگان به بررســی ماده ۶ طرح مذکــور پرداخته و به تصویب 

رساندند.
در ماده ۶ طرح بانکداری جمهوری اســلامی ایــران در بند )الف(، اعضای 
مجمع عمومی بانک مرکزی مشخص شــدندکه عبارتند از رئیس جمهور 
)رئیس مجمع(، وزیر امور اقتصادی و دارائی، رئیس سازمان برنامه و بودجه 
کشــور و دو نفر اقتصاددان دارای حداقل پانزده )۱۵( سال تجربه مرتبط، 
یک نفر به انتخاب رئیس جمهور. این افراد برای مدت چهار ســال منصوب 
می شــوند و عزل آنان قبل از اتمام مدت حکم، توسط مقام منصوب کننده 
امکان پذیر است. دو عضو ناظر کمیسیون های اقتصادی و برنامه، بودجه و 
محاسبات در هیات عالی بدون حق رأی و رئیس کل به عنوان دبیر مجمع 

بدون حق رأی در جلسات شرکت می کنند.

در ادامــه و در بند )ب( مــاده )۶(، وظایف مجمع عمومــی بانک مرکزی 
مشخص شده است که به این شرح است:

۱- انتخاب اعضای هیأت نظار به پیشنهاد وزیر امور اقتصادی و دارائی؛
۲- بررسی و تصویب صورت های مالی بانک مرکزی؛
۳- اتخاذ تصمیم نسبت به گزارش های هیأت نظار؛

۴- تصویب بودجه و تفریغ بودجه بانک مرکزی؛
۵- ســایر وظایفی که به موجب این قانون بر عهــده مجمع عمومی بانک 

مرکزی قرار داده شده است.

عضو هیات مدیره بانک کشاورزی تاکید کرد
تنوع خدمات، تسهیل فرآیند ها و تسریع 

اقدامات در بانک کشاورزی 
محسن صفدری عضو هیات مدیره بانک کشــاورزی در حاشیه برگزاری 
نمایشــگاه هفته دولت در ایــن بانک، ارائــه هرچه بهتــر خدمات مالی 
و اعتباری به مشــتریان و حمایت هر چه بیشــتر از رونق اقتصادی بخش 
کشاورزی را، هدف اصلی بانک کشــاورزی دانست و بازنگری و تسهیل در 
فرآیندها و شــیوه های ارائه خدمات و نوآوری در محصــولات بانکی را، از 

الزامات تحقق اهداف این بانک برشمرد.
صفدری گســتردگی حوزه عملکردی بانک کشاورزی و پراکندگی شعب 
این بانک در شهرها و روســتاهای کشــور را یکی از ظرفیت های منحصر 
به فرد و فرصتی طلایی برای خدمت رســانی و حمایت از کسب و کارهای 
خرد و کلان بخش کشاورزی دانست و اظهار داشت: سیاست عملکردی و 
برنامه راهبردی بانک کشاورزی به گونه ای تدوین شده که با ارائه خدمات 
مالی و اعتباری متنوع و نوین، همزمان رضایت و اعتماد ســپرده گذاران و 
مشتریان خدمات بانکی جلب و نیازهای مشتریان اعتباری و فعالان بخش 

کشاورزی مرتفع شود.
وی افزود: بانک کشــاورزی علاوه بــر وظیفه ذاتی ارائــه خدمات بانکی، 
مسئولیت سنگین، مهم و حیاتی حمایت مالی از فعالان بخش کشاورزی 
و اثرگذاری در رونق اقتصادی بخش کشــاورزی با هــدف کمک به تامین 
امنیت غذایی کشــور را برعهده دارد و در این راستا خوشــبختانه از توان 

تخصصی، تجارب ارزنده و کارنامه ای درخشان برخوردار است.
صفدری افزایش ســه برابری وجوه پرداختی خرید تضمینی گندم و رشد 
۱۰۹ درصدی میزان تســهیلات پرداختی بانک کشــاورزی در پنج ماهه 
ابتدای ســال جاری نسبت به مقطع مشابه سال گذشــته را بیانگر اهتمام 
و حمیت این بانک برای تحقق تعهدات و رســیدن به اهداف تعیین شــده 
عنوان و اظهار امیدواری کرد: بانک کشــاورزی با حمایت دولت و بازنگری 
و نوآوری در شــیوه های خدمت رسانی با هدف تســریع و تسهیل در ارائه 
خدمات مالی و اعتباری، بیش از پیش بتواند پاسخگوی اعتماد مشتریان و 

حامی فعالان بخش کشاورزی باشد.
 

غیرفعال شدن نسخ قدیمی همراه بانک 
ملی ایران 

نســخ قدیمی همراه بانک ملی ایران از امروز پنجم شــهریورماه به منظور 
رعایت ملاحظات امنیتی و افزایش امنیت سامانه غیرفعال می شوند.

بر این اساس سرویس دهی بر بســتر اینترنت به همه نسخ قبل از ویرایش 
۲,۱,۱ غیر فعال می شوند.

به روزرسانی نرم افزارهای بانکی همواره به افزایش امنیت آنها می انجامد 
و همراه بانک ملی ایران نیز از این قاعده خارج نیست.

لازم به ذکر است، به کاربران گرامی جهت به روز رســانی این نرم افزار، از 
طریق پیامک اطلاع رسانی شده است.

 

افزایش ساعت کاری بانک سامان 
بانک سامان ساعت کاری شعب و ستاد خود را افزایش داد.

بانک سامان در راســتای ارائه خدمات بهتر به مشــتریان، از روز شنبه ۵ 
شهریورماه ساعات کاری شعب و ستاد خود را افزایش داد.

بر این اساس ساعت کاری شعب برای پذیرش مشتریان در روزهای شنبه 
تا چهارشنبه از ساعت ۸ صبح تا ۱۴:۴۵ است. همچنین شعب در روزهای 

پنج شنبه نیز از ساعت ۸ صبح تا ۱۲:۳۰ پذیرای مشتریان خواهند بود
در همین حال ساعت کاری واحدهای ســتادی بانک سامان نیز از ساعت 

۷:۴۵ الی ۱۵:۳۰ خواهد بود.

۳

ادامــه  در  پاســارگاد  بانــک 
افتخارآفرینی های خود در سال ۲۰۲۲، 
با صعود ۱۸۲ پله ای در رتبه بندی ۱۰۰۰ 
بانک برتر جهان از ســوی نشریه بنکر به 
جایگاه شایسته ۳۲۰ جهانی دست یافت.

به گزارش شــهرابی مدیر روابط عمومی 
بانک پاســارگاد، این بانک در جدیدترین 
رتبه بندی هزار بانک برتر ســال ۲۰۲۲ 
که به طور سالیانه توســط نشریه معتبر و 
بین المللی بنکر اعلام می شــود، موفق به 
صعود ۱۸۲ پله ای نسبت به سال گذشته 

شــد و بدین ترتیب از رتبه ۵۰۲ )ســال 
۲۰۲۱( عبور و در جایــگاه۳۲۰ برترین 

بانک های جهان قرار گرفت.
بانک پاســارگاد در این رتبه بندی از نظر 
نرخ بــازده ســرمایه )ROC( بــا بازده 
۶۱,۸۹درصــدی و از نظــر نــرخ بازده 
دارایی ها )ROA( با بازده ۴,۳۵درصدی، 
رتبه اول خاورمیانــه را به خود اختصاص 

داد. 
صعود ۱۸۲ پله ای این بانک در رتبه بندی 
ســال ۲۰۲۲ نیز بانک پاســارگاد را در 

جایــگاه دومیــن بانک از نظر شــاخص 
بالاترین رشد قرار داد.

گفتنــی اســت نشــریه بنکــر در 
رتبه بندی ســالیانه ۱۰۰۰ بانک برتر 
جهان شــاخص های مالی کلیدی در 
بخــش ترازنامه و صورت ســود وزیان 
را به تفصیــل مورد ارزیابی و بررســی 
قــرار می دهد و بــا درخواســت ارائه 
نســبت های مالی اساســی و ســایر 
شاخص های مرتبط با تعداد مشتریان 
در بخــش بانکداری خرد و شــرکتی، 

کانال های پرداخت و تعــداد کارکنان 
بانــک جمع بندی دقیقــی از وضعیت 
بانک  هــای شــرکت کننده در ایــن 
رتبه بنــدی به عمل مــی آورد. لازم به 
توضیح است راســتی آزمایی اطلاعات 
ارائه شــده از ســوی بانک ها از طریق 
بررسی مجزای گزارش سالانه بانک ها 

توسط نشریه بنکر انجام می پذیرد.
بانک پاسارگاد طی سال های گذشته نیز 
موفق به کســب موفقیت های ارزشمند 
بین المللی زیادی شده اســت که از آن 

جمله می توان به کســب هفــت عنوان 
 )Bank of the Year( بانــک ســال
جمهوری  اســلامی ایران در ســال های 
 ،۲۰۱۵ ،۲۰۱۴ ،۲۰۱۳ ،۲۰۱۲ ،۲۰۱۰
۲۰۱۶ و ۲۰۲۱ میــلادی و هم چنیــن 
Is� )کســب جایگاه بانک برتر اسلامی 

lamic Bank of the Year( جمهوری 

اســلامی ایــران در ســال های ۲۰۱۳، 
۲۰۱۴، ۲۰۱۵ ،۲۰۱۶، ۲۰۱۷، ۲۰۲۱ و 
۲۰۲۲ میلادی به انتخاب نشــریه بنکر، 

اشاره کرد.

مدیرعامــل بانــک دی در نشســتی با 
همــکاران معاونــت حقوقــی و وصول 
مطالبــات بانک بــر ضــرورت پیگیری 
مســتمر پرونده هــای حقوقــی بانک و 
تســریع در امور حقوقی تا حصول نتیجه 

تاکید کرد.
علیرضا قیطاســی، مدیرعامل بانک در 

این نشســت ضمن دریافت گزارشی از 
روند انجام فعالیت هــا و پرونده های در 
جریان حقوقی بانک گفت: خوشبختانه 
بــا پیگیری های مســتمر از دســتگاه 
قضایی و تلاش شــبانه روزی همکاران 
حــوزه حقوقــی از تعــداد پرونده های 
مطالباتــی بانک کاســته شــده اما تا 

رســیدن به وضعیــت مطلــوب فاصله 
وجود دارد و انتظار می رود با تداوم این 
اقدامات در اســرع وقت تعداد ییشتری 
از پرونده هــای حقوقی بانــک تعیین 

تکلیف شوند
قیطاســی فعالیت در بخــش حقوقی و 
وصول مطالبات را دارای حساسیت های 

ویــژه دانســت و تصریح کــرد: تمامی 
همکاران حقوقی و وصول مطالبات باید 
به تمامــی مراحل حقوقی انجام شــده 
پرونده ها تسلط کامل داشــته باشند تا 
شاهد تسریع در فرایند وصول مطالبات 

باشیم.
وی با اشــاره به تشــکیل کمیته تعیین 

صلاحیــت وکلا در بانــک افــزود: در 
پرونده های حقوقی باید عــلاوه بر تهیه 
لیســت کاملــی از بدهــکاران و مراحل 
حقوقی طی شــده برای هــر پرونده، از 
وکلای خبره نیز بهره برد تا با اســتفاده از 
یک نگاه چندوجهی به حل مسائل و دفاع 

از مصالح بانک نایل آمد.

بانک پاسارگاد ۱۸2 پله را با یک گام طی کرد

تأکید مدیرعامل بانک دی بر تسریع در پیگیری پرونده های حقوقی و مطالباتی بانک 

وزیر اقتصاد اعلام کرد

افزایش ۵ برابری درآمد نفتی ایران 

وزیر امور اقتصادی و دارایــی گفت: درآمد صادرات نفت 
در سال ۱۴۰۰ نسبت به ســال قبلش به ۱۱ برابر رسید 
و ســال ۱۴۰۱ این عدد به ۵ برابر خود نســبت به سال 

گذشته رسیده است.
 سید احســان خاندوزی در نشســت خبری اظهار کرد: 
در دولت قبل بی انضباطی های نظــام مالی و بودجه ای 
اثر خود را در اقتصاد به ویژه ســفره مردم گذاشــته بود؛ 
در واقع اثرات کرونا و گره زدن اقتصاد به موضوع برجام و 
سردرگمی برجام، عملًا موجب بی تصمیمی در بسیاری 
از سیاســت ها شــده بود به طوری که فعالان اقتصادی 
چشم انداری نداشــتند که چگونه برنامه اقتصادی خود 

را ارائه دهند.
وزیر امــور اقتصــادی و دارایی افزود: دولت ســیزدهم 

تدابیــری برای ثبــات اقتصــادی و حــل چالش های 
اقتصادی در بلندمدت اندیشــید و رشــد اقتصادی در 
سه ماهه نخست در دولت تصویب و این به اولین مصوبه 
اقتصادی تبدیل شد. علاوه بر این تلاش شد در مواجهه با 
کارآفرینان و صادرکنندگان مسائل حوزه تولید و عدالت 
منطقه ای را برای اســتان هایی مدنظر قرار دهیم که از 

آنان غفلت شده بود.

حذف 1500 شرط دست و پاگیر برای اعطای مجوز
وی ادامه داد: در یک سال گذشــته ۱۵۰۰ شرط دست 
و پاگیر بــرای اعطای مجوز حذف شــد و در حال حاضر 
صدور مجوز تبدیل به روال عادی شــده است و ۵۷ هزار 
فعال اقتصادی در ۵ ماه گذشته به صورت برخط و بدون 

مراجعه به نهادها مجوز دریافت کرده اند.
خانــدوزی اظهار کــرد: همچنین در ایــن مدت مجوز 
ســرمایه گذاری خارجی بیــش از دو برابر شــد و به ۵ 

میلیارد دلار رسید.

کاهش ضریب جینی به ۳۹ درصد
وزیر امور اقتصادی و دارایی اظهار کرد: کنترل نقدینگی 
کشــور نیز از عدد ۴۰.۵ عملًا به ۳۵ درصد رسیده است. 
همچنین در پایان سال ۱۴۰۰ ضریب جینی به ۳۹ صدم 
کاهش یافته است و امیدواریم شاهد کاهش بیشتر آن در 
سال جاری باشیم. )ضریب جینی یک واحد اندازه گیری 
پراکندگی آماری اســت که معمولاً برای سنجش میزان 
نابرابری در توزیع درآمد یا ثــروت در یک جامعه آماری 

استفاده می شود.(
وی ادامه داد: نرخ بیکاری بــه ۹.۲ درصد در بهار ۱۴۰۱ 
کاهش یافته است. نرخ تورم سالانه منتهی به تیر امسال 
که ۴۰.۵ درصد بود، نسبت به سال قبل که ۴۴.۲ درصد 
بود، کاهش را نشان می دهد که در یک بسته کوتاه مدت 
قرار است به سمت کاهش بیشتر نرخ تورم حرکت کنیم.

رشد 5 برابری درآمد نفتی ایران
خاندوزی افزود: درآمد صادرات نفت هم در سال ۱۴۰۰ 
نسبت به سال قبلش به ۱۱ برابر رسید و سال ۱۴۰۱ این 

عدد به ۵ برابر خود نسبت به سال گذشته رسیده است.
جزئیات تخلفات مالی فولاد مبارکه

سخنگوی اقتصادی دولت در مورد تخلفات مالی شرکت 
فولاد مبارکــه، گفت: ناکارآمدی مدیریتی در شــرکت 
فولاد مبارکه وجود داشــت که باعث شد در همان دو ماه 
اول شروع به کار دولت، وزیر صمت مدیرعامل را برکنار و 

تیم مدیریتی جدیدی مستقر کند.
وی افزود: در بحث امور کیفری، دولــت اعتقاد دارد که 
باید فرایند کار با دقت برســی شــود و با همه آنانی که از 
جایگاه مدیریتی سواســتفاده کردند، با شدت برخورد 
شود و معتقد است گزارش تحقیق و تفحص مجلس باید 

با سرعت در دستور کار قوه قضائیه قرار گیرد.
خاندوزی تصریــح کرد: از دولت توقع مــی رود چاره ای 
برای تکرار نشــدن این مصادیق بیندیشد و امکان تکرار 
وجود نداشته باشــد. این مهمترین وظیفه است که در 
سرفصل اصلاح درجه شــفافیت ابرازی برای شرکتهای 

بورسی و دولتی در دولت دنبال می شود.
وی ادامه داد: اگر می توانستیم جزئیات بیشتر را شفاف 
کنیم قبل از تحقیــق و تفحص مجلس، توســط خود 
فعالان اقتصادی انتشــار آن اتفاق می افتاد و چه بســا 
مدیر مربوطه از بیم شفافیت دســت به چنین اقدامی 

نمی زد.
وزیر امور اقتصاد و دارایی گفت: در دیوارهای شیشــه ای 
این تخلفات کمتر رخ می دهد و افشــا و شفافیت بیشتر 
قراردادهــای مالــی و جزئیات کمک می کنــد تا فولاد 
مبارکه ها تکرار نشوند و مســئولان فکر کنند همه چیز 

جلوی چشم مردم انجام می شود.

مدیــر امــور اســتان ها و بازاریابــی بانک در مراســم 
گرامیداشــت روز باجه های بانکی که ســوم شهریورماه 
سال جاری با حضور ۳۲ نفر از مســئولان باجه های برتر 
بانکی از سراسر کشور برگزار شــد، با تاکید بر اینکه طی 
مرداد ماه ســال ۱۴۰۰ تا مرداد ماه ســال جاری منابع 
باجه های بانکی ۸۴ درصد رشــد داشــته است، گفت: 
سهم منابع باجه های بانکی نسبت به منابع کل بانک، ۷۴ 
درصد است و شــعب ۲۶ درصد منابع بانک را در اختیار 

دارند.
مدیــر امــور اســتان ها و بازاریابــی بانک در مراســم 
گرامیداشــت روز باجه های بانکی که ســوم شهریورماه 
سال جاری با حضور ۳۲ نفر از مســئولان باجه های برتر 
بانکی از سراسر کشور برگزار شــد، با تاکید بر اینکه طی 
مرداد ماه ســال ۱۴۰۰ تا مرداد ماه ســال جاری منابع 
باجه های بانکی ۸۴ درصد رشــد داشــته است، گفت: 
سهم منابع باجه های بانکی نســبت به منابع کل بانک، 
۷۴ درصد اســت و شــعب ۲۶ درصد منابــع بانک را در 
اختیار دارند.بــه گزارش تجارت آوا به نقــل از  اداره کل 
روابط عمومی پســت بانک ایران، علیرضا واحدپور مدیر 
امور استان ها و بازاریابی بانک با اشــاره به اینکه از مرداد 
ماه سال گذشــته تا پایان مرداد ماه ســال جاری تعداد 
باجه های بانکی طلایی که منابعی بیش از ۱۰۰ میلیارد 
ریال منابع داشته اند، از ۲۵۷ به ۷۷۰ باجه بانکی افزایش 
یافته اســت، گفت: منابــع باجه های بانکی روســتایی 
طلایی نســبت به مرداد ماه سال گذشــته، ۱۹۸ درصد 

رشد کرده است.
مدیر امور اســتان ها و بازاریابی بانک تعداد تســهیلات 
پرداختی از محل صندوق توسعه ملی جهت ساماندهی 
باجه های بانکی روستایی طی یکسال اخیر را ۳۵۳ فقره 

اعلام کرد و گفت: جمع مبلغ تسهیلات پرداختی در این 
بخش نیز ۴۱۵ میلیارد ریال بوده است.

واحد پور با اشــاره به اینکه تاکنون ۲۳ هزار و ۷۰۸ فقره 
تســهیلات در قالب قانــون حمایت از توســعه و ایجاد 
اشــتغال پایــدار در مناطق روســتایی و عشــایری در 
باجه های بانکی پرداخت شده اســت، خاطرنشان کرد: 
این تعداد  تســهیلات رقمی معــادل ۲۴,۰۵۸ میلیارد 

ریال را به خود اختصاص داده است.
وی با تاکید بر اینکه ۱۶۹ باجه بانکی در طرح ســفیران 
فعال هســتند، افــزود: این باجه هــا دو هــزار و ۳۹۶ 
ضمانتامه به مبلغ ۱۱,۸۰۳ میلیارد ریال صادر کرده اند 
که ۸۶۶ میلیارد ریال سپرده نقدی  و ۱۳۵ میلیارد ریال 

کارمزد برای بانک به همراه داشته است.
مدیر امور اســتان ها و بازاریابی  بانک با اشــاره به اینکه 
هدف پســت بانک ایران ارائه خدمات بانکی در ســطح 
کشــور به ویژه در مناطق کمتر توســعه یافته، روستاها 
و مناطق مرزی اســت، گفــت: ایجاد باجه هــای بانکی 
روستایی از ســال ۱۳۸۴ برای اجرای سیاست های کلی 
دولت در برنامه چهارم توســعه اقتصادی و اجتماعی در 

محرومیت زدایی در دستور کار قرار گرفت.
واحد پور با تاکید بر صدور موافقت اصولی بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران برای فعالیت شش هزار و ۵۳ 
باجه در ســال ۱۳۹۶، تصریح کرد: در حال حاضر پروانه 
فعالیت ۲۰۰۰ باجه بانکی توســط بانــک مرکزی ج.ا.ا 
صادرشده است و مدارک و مستندات دو هزار باجه دیگر 

آماده بارگذاری در سامانه بانک مرکزی است.
وی اظهار کرد: از مرداد ماه سال گذشته تعداد باجه های 
بانکی فعال از پنج هزار و ۷۲۱ باجه با ۴/۲درصد افزایش 

به پنج هزار و ۸۶۱ باجه بانکی افزایش یافته است.

مدیر امور استان ها و بازاریابی بانک با تاکید بر اینکه ۷۸ 
درصد باجه های بانکی مستقل هستند و تنها ۲۲ درصد 
در مراکز مخابراتی و دفاتر پیشــخوان دولت قرار دارند، 
خاطرنشــان کرد: باید هر چه ســریع تر این باجه ها نیز 

مستقل شوند و برنامه آتی بانک استقلال آنها است.
واحد پور تعداد کل نیروی انسانی شــاغل در باجه های 
بانکی روســتایی را هشــت هزار و ۷۹۱ نفر اعلام کرد و 
افزود:از این تعداد پنج هزار و ۸۶۱ نفر مسئول باجه و دو 
هزار و ۹۳۰ نفر کاربر هستند.وی با اشاره به اینکه تعداد 
سپرده های  قرض الحســنه جاری در باجه های بانکی از 
مرداد ماه ســال گذشــته تا پایان مرداد ماه سال جاری 
۶/۱۷درصد رشــد داشــته اســت، ادامه داد: همچنین 
ســپرده های قرض الحســنه پــس انــداز ۵/۴ درصد و 
ســپرده های بلند مدت و کوتاه مدت بــه ترتیب ۵/۱۳و 

۵/۲۰درصد رشد را نشان  می دهند.
مدیر امور اســتان ها و بازاریابی بانک با تاکید تعداد کل 
سپرده های افتتاح شــده در باجه  های بانکی روستایی 
۱۱ میلیــون و ۸۸۶ هزار و ۱۲۵ فقره اســت، گفت: ۴۹ 
درصد این ســپرده ها قرض الحســنه جاری، ۲۸ درصد 
قرض الحســنه پس انداز، ۱۹ درصد حساب کوتاه مدت 

و چهار درصد نیز حساب بلند مدت است.
واحد پور با بیان اینکــه در حال حاضــر دو هزار و ۹۳۴ 
دســتگاه خودپرداز در باجه های بانکی فعال هســتند، 
  CASHLESS تصریح کرد: سال گذشته هیچ دستگاه
در باجه های بانکی روســتایی فعال نبوده است ولی هم 
اکنون ۸۰ دستگاه در این باجه ها در حال خدمت رسانی 

به مشتریان هستند.
وی تعداد دســتگاه های صدور کارت فعال در باجه های 
بانکی روســتایی را یک هزار و ۸۸۳ دســتگاه اعلام کرد 

و افزود: تاکنون بیش از یــک میلیون و ۸۲۶ و ۵۴۳ فقره 
کارت در این باجه ها برای مشتریان صادر شده است.

مدیر امور اســتان ها و بازاریابی بانک بــا تاکید بر اینکه 
طی مرداد ماه سال ۱۴۰۰ تا مرداد ماه سال جاری منابع 
باجه های بانکی ۸۴ درصد رشــد داشته است، ادامه داد: 
سهم منابع باجه های بانکی نســبت به منابع کل بانک، 
۷۴ درصد اســت و شــعب ۲۶ درصد منابــع بانک را در 
اختیار دارند.وی افزود: رشد کارمزد پرداختی سالانه به 
باجه های بانکی روســتایی از مرداد ماه ســال گذشته تا 

مرداد ماه سال جاری ۶۶ درصد رشد داشته است.
واحد پور در پایان با اشــاره به اینکه بــرای انتخاب باجه 
بانکی برتر چهار شــاخص تعداد حســاب، میزان منابع، 
تعداد تراکنش ماهیانه و ســابقه فعالیت تا پایان تیرماه 
سال جاری در نظر گرفته شده اســت، گفت: باجه های 
بانکی که بیش از ۸۰۰۰ فقره حساب بانکی افتتاح کرده 
داشته باشــند حداکثر امتیاز را در این شاخص به دست 
آورده اند.وی ادامه داد: شاخص  جذب منابع باجه بانکی 
با ۵۰۰ میلیارد ریال منابع بیشــترین امتیاز و بین ۵۰ تا 
۱۰۰ میلیارد ریال کمترین امتیاز را داشــته و در تعداد 
تراکنش هــای ماهانه باجه های بانکی بــا ۳۰۰۰ فقره و 
بیشتر بالاترین امتیاز را محسوب شده و به ازای هر سال 

سابقه، یک امتیاز برای باجه ها در نظرگرفته شده است.

 طی یکسال گذشته منابع باجه های بانکی ۸۴ درصد رشد داشته
 و سهم منابع باجه ها از منابع بانک ۷۴ درصد است
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نتایج نهایی کنکور کارشناسی ارشد سال 
۱۴۰۱ این هفته اعلام می شود

مشــاور رئیس و مدیر کل روابط عمومی ســازمان سنجش آموزش کشور 
گفت: نتایج کنکور کارشناسی ارشد سال ۱۴۰۱ این هفته اعلام می شود.

دکتر علیرضا کریمیان مشــاور رئیس و مدیر کل روابط عمومی ســازمان 
سنجش آموزش کشــور گفت: نتایج نهایی آزمون کارشناسی ارشد سال 
۱۴۰۱ این هفته در سایت سازمان ســنجش منتشر می شود، زمان دقیق 

آن به زودی اطلاع رسانی می شود.
وی افزود: آزمون کارشناســی ارشــد ســال ۱۴۰۱ در روزهای ۲۸، ۲۹ و 
۳۰ اردیبهشــت ماه ۱۴۰۱ با حضور ۶۴۷ هزار و ۲۰۹ داوطلب با احتساب 

علاقه مندی به شرکت در مجموعه امتحانی دوم برگزار شد.
مشــاور رئیس و مدیر کل روابط عمومی ســازمان سنجش آموزش کشور 
یادآور شــد: نتایج اولیه در ۲۹ خرداد ۱۴۰۱ اعلام شد و از تعداد ۶۴۷ هزار 
و ۲۰۹ داوطلب شــرکت کننده در آزمون کارشناســی ارشد سال ۱۴۰۱ 

تعداد ۴۵۰ هزار و ۴۲۲ نفر مجاز به انتخاب رشته شدند.
وی گفت: مهلت انتخاب رشــته داوطلبان مجاز نیــز در چند نوبت تمدید 
شد.کریمیان خاطرنشــان کرد: پیش از این اعلام شــده بود که مجموع 
ظرفیت پذیرش کارشناسی ارشد ناپیوســته ۱۴۰۱ در دوره های مختلف 

)دوره های روزانه و غیرروزانه( ۱۳۶ هزار و ۷۸۶ نفر است.

سلاجقه در دیدار مردمی:
تکلیف کارخانه سیمان برای

 توسعه زیرساخت های مشیریه تهران
رییس سازمان حفاظت محیط زیست، در گفتگوی رودررو با مردم منطقه 
مشــیریه تهران در خصوص معضلات کارخانه سیمان گفت: این کارخانه 

تکلیف دارد که در زیر ساخت های این منطقه مشارکت داشته باشد.
 علی سلاجقه در بخشی از ســخنان خود در جمع نمازگزاران مسجد امام 
حسن مجتبی )ع( مشــیریه با اشــاره به اینکه رئیس جمهور در خصوص 
مسائل محیط زیست همواره تاکید ویژه ای دارد که فقط خدا و قانون را مد 
نظر قرار دهید، اظهار کرد: ما مکلفیم به این همه اعتماد شــما مردم لبیک 
بگوییم و مسائل و مشــکلاتی که در این منطقه از لحاظ معیشتی و محیط 

زیستی وجود دارد را بصورت ویژه پیگیری کنیم.
سلاجقه در خصوص مسائل مربوط به کارخانه سیمان نیز گفت: مشکلات 
مربوط به کارخانه سیمان قبل از اینکه این منطقه وجه شهری پیدا کند در 
این منطقه وجود داشت اما کارخانه سیمان باید مسئولیت های اجتماعی 
خود نسبت به این منطقه را انجام داده و تکلیف دارد که در زیر ساخت های 
این منطقه مشــارکت داشته باشــد و این حداقل انتظار ما از این مجموعه 
اســت. در این خصوص از ظرفیت های ســازمان حفاظت محیط زیست و 

دولت استفاده خواهیم کرد.

رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت در خصوص کانال های فاضلاب، 
معضلات پســماند و نیز حیواناتی که باعث ایجاد مشکلات در این منطقه 
شــده اند نیز گفت: شــهرداری در این خصوص تکلیف دارد و باید به این 
موضوعات رســیدگی کنــد و ســازمان حفاظت محیط زیســت هم این 

موضوعات را بطور ویژه پیگیری خواهد کرد.

دادستان تهران؛
 قیمت بلیت های اربعین به دادستانی

 اعلام شود
دادستان تهران در نشســت مشترک با مدیران شــرکت های هواپیمایی 
کشــور گفت: پیگیری حقوق مــردم و حل دغدغه آنها تــا برطرف کردن 
مشــکل ادامه دارد و همه مدیران، این جدیت دادســتانی تهــران را در 
نظر بگیرند. به نقــل از قوه قضائیه، علی صالحی افــزود: تأخیر هواپیماها، 
نارضایتی زیادی ایجاد کرده و علاوه بــر آن قیمت های خارج از قاعده نیز، 
بر این نارضایتی افزوده اســت.وی با بیان اینکه سرویس دهی شرکت های 
هواپیمایی حق مسافر اســت، گفت: جریمه ها را به موقع پرداخت کنید، با 
مردم صحبت کنید و با اطلاع رسانی به موقع در زمان تأخیر پرواز هواپیما، 
مسافران را از سردرگمی نجات دهید. این روزها حال مسافران اربعینی را 
دریابید و قیمت ها را به موقع به دادســتانی اطلاع دهید تا با کسانی که در 

افزایش قیمت ها نقش ایفا می کنند، برخورد کنیم.
صالحی خطاب به مدیران شــرکت های هواپیمایی، تاکیــد کرد: تأمین 
شرایط مطلوب تردد، برای زواری که قصد ســفر هوایی به عراق و بالعکس 
به ایران را دارند باید در اولویت شــرکت های هواپیمایی قرار گیرد و در این 

زمینه کم کاری شرکت ها توجیه پذیر نخواهد بود.

افتتاح مرکز توانمندسازی و مهارت آموزی 
زنان کارآفرین

شــهردار منطقه ۱۳ گفت: مرکز توانمندســازی و مهــارت آموزی زنان 
کارآفرین با رویکرد اشــتغال زایی وحمایت از تولید و مشــاغل خانگی به 

همت اداره بانوان در مجموعه شهربانو این منطقه افتتاح و راه اندازی شد.
محمد هادی علی احمدی، شــهردار منطقه با اشــاره به توانمندســازی 
و ضــرورت اشــتغال زایی بانــوان منطقه گفت: برای داشــتن شــهری 
شهروند مدار، کسب رضایت شــهروندان ضروری اســت و این امر زمانی 
محقق می شــود که حوزه مســائل اجتماعی و فرهنگی را به عنوان یکی از 
اولویت های جامعه در نظر گرفته و بــرای آن برنامه ریزی دقیق و عملیاتی 
داشته باشیم.وی ادامه داد: زنان کارآفرین و سرپرست خانواری که با تکیه 
بر توانمنــدی و اراده خود برای مدیریت خانواده تــلاش می کنند موجب 

عزت هستند و تکلیف ما حمایت از آنها در عرصه های مختلف است.
شهردار منطقه ۱۳ به برگزاری کارگاه آزمایشــگاه نوآوری به همت اداره 
امور بانوان اشاره کرد و افزود: این کارگاه با محوریت موضوعات مساله محور 
در حوزه های نانو فناوری، انرژی، زیســت فناوری و فنــاوری فضایی برای 

دختران مقطع سنی، ۱۳ تا ۱۸ سال طراحی شده است.
علی احمدی خاطر نشان کرد: در این دوره ها سعی بر آن است، تا دختران 
نوجوان با انجام فعالیت های طراحی شــده بتوانند مهارت های مورد نیاز 
جهت شناسایی مشکلات پیرامون خود از جمله خانه، محله، شهر و… را با 

ارائه راه حل های خلاقانه فراگیرند.

۴

 عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای 
اسلامی گفت:واکسیناســیون گسترده 
کرونا نقش بسزایی در رشد ۷.۴ درصدی 

اقتصاد ایران داشته است.
یحیی ابراهیمی در مورد عملکرد یکساله 
دولت در مدیریت و کنترل بیماری کرونا 
بیان داشت: دولت ســیزدهم  در آغاز به 
کار خود بــا توجه به وضعیت کشــور در 
شــیوع بیماری کرونا  توســعه خدمات 
حوزه سلامت را از مهمترین اولویت های 
خود قــرار داد و با برنامه نظام ســلامت 
و تقویت شــبکه های بهداشــت کشــور 
گامهای موثری در مقابله با بیماری کرونا 

برداشت.

 عضو کمیسیون بهداشت مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اینکه +واکسیناسیون 
گســترده کرونا عامل رشد ۷.۴ درصدی 
اقتصــاد ایــران بیــان داشــت: یکی از 
چالش های اساسی دولت مدیریت کرونا 
بود در دولت قبل بــه دلیل عدم مدیریت 
دقیق بیماری کرونا آمار فوتی ها به روزی 
۷۰۰ نفر رســید، این مســاله به بحرانی 
بزرگ در کشــور تبدیل شــد که دولت 
سیزدهم با طرح  واکسیناسیون عمومی 

به صورت جدی با این بحران مقابله کرد.
نماینده مردم دلفــان اضافه کرد:کنترل 
بیمــاری کرونــا بســتگی بــه دو عامل 
قطــع زنجیــره انتقــال و پیشــگیری 

داشت،رعایت پروتکل و اصول بهداشتی و 
واکسیناسیون عمومی از اقداماتی بود که 

دولت بر آن تمرکز کرد و موفق شد.
 ابراهیمی با اشــاره به مشــکلات تامین 
واکسن در کشور بیان داشت: در روزهای 
اولیه تامین واکسن برای ایران سخت بود 
و کشــورهای همانند چین و روسیه که با 
ایران هم پیمان بودند هــم توان حمایت 
جــدی از ایران در زمینه تامین واکســن 
نداشــتند روزانه تلفات زیادی داشتیم و 
رعایــت پروتکل های ســختگیرانه برای 
مردم سخت بود. خوشــبختانه با آغاز به 
کار دولــت مقــدار زیادی واکســن وارد 

کشور شد.

 وی با بیــان اینکه با مدیریــت خوب در 
ســطح وزرات خانه و دولت بیماری کرونا 
تقریبا مهار شده اســت، اظهار داشت: در 
شــروع پیک هفتم مردم درگیر بیماری 
می شــوند، اما منجر به بســتری شدن و 

مرگ و میر نمی شود .
مســئول ســتاد کرونا مجلس شــورای 
اســلامی اظهار داشــت:به همــه مردم 
توصیه می کنم تا همه افرادی که در طرح 
واکسیناسیون عمومی شــرکت نکردند 
نسبت به ترزیق واکسن اقدام کنند چون 
این اقــدام در پیشــگیری و قطع زنجیره 
بیماری کرونا بســیار موثر است و هزینه 
های پیشگیری بســیار پایین تر از درمان 

اســت، مردم کمک کنند تا از این مسیر 
عبور کنیم.

 نماینده مردم دلفان بیان داشت: اقدامات 
دولت ســیزدهم در این زمینه موفقیت 
آمیز بــوده و از رییــس جمهــور و وزیر 
بهداشــت و کل پرســنل حوزه بهداشت 
و درمان که توانســتند وارد عمل شوند، 

تشکر می کنیم.
 وی اضافــه کــرد: در زمینــه مدیریت 
کرونا جزو کشــورهای موفــق در مقابله 
با کنترل بیماری بودیم و تولید واکســن 
در کشــور هم مجوز صادرات گرفته است 
و در  شــرایط تحریم ها توانســتیم از این 

وضعیت عبور کنیم.

سرپرســت دانشــگاه فرهنگیان گفت: 
نســبت دانشــجو به اســتاد در دانشگاه 
فرهنگیان ۱۱۰ به یک است در حالی که 
این عدد برای دانشــگاه های کشور ۲۰ به 

یک است.
رضــا صحرایی، در نشســت خبــری با 
اصحاب رســانه با بیان اینکه دانشــگاه 
فرهنگیان محل تربیت و رشــد معلمان 
اســت، افزود: یک عملــی را موفق انجام 
نخواهیــم داد مگر اینکــه معلمانی را به 
نیکی برای آن تربیت کنیم. ما برای نسل 

آینده معلم تربیت می کنیم.
وی با اشاره به اهمیت نقش تربیتی معلم 
گفــت: معلمانی را باید تربیــت کنیم که 
جریان ساز باشند؛ معلمانی که در تمامی 
ابعاد تربیتی، شــش ســاحت تربیتی را 
درک کرده و به معنای واقعی ابعاد تربیت 

را درک کرده باشد.صحرایی با بیان اینکه 
چندین چرخــه تحولی برای دانشــگاه 
فرهنگیان در نظر گرفته ایــم، ادامه داد: 
چرخش اول، تغییر دانشــگاه فرهنگیان 
بــه دانشــگاهی تحــول آفرین اســت. 
چرخش به دانشگاهی برای تربیت معلم 
چند ســاحتی، تبدیل به مربی، تبدیل به 
مهارت های نویــن و تبدیل به ســاختار 

دانشگاهی جامع و مادر است.
سرپرســت دانشــگاه فرهنگیان افزود: 
مهم ترین راهبــرد ما بــرای تحقق این 
تغییرات، ارتقــای نظام تربیــت معلم و 
اصلاح فضــا و نظام های جــذب معلمان 
است. دانشــگاه با ســه میلیون متر مربع 
عرصه و اعیان کاســتی های متعددی چه 
در میزان فضاهای آموزشی و چه در میزان 
فضای های متناســب با کاربرد مورد نیاز 

داریم.صحرایی با اشــاره به کمبود فضای 
آموزشــی گفت: در ســال های کرونایی، 
۵۰ هزار دانشــجو معلم پذیرفته شــده 
اند؛ در حالی که بــرای تحصیل حضوری 
آنان فضایی نداریم.سرپرســت دانشگاه 
فرهنگیان افزود: نسبت دانشجو به استاد 
در دانشــگاه فرهنگیان ۱۱۰ به یک است 
در حالی که این عدد برای دانشــگاه های 

کشور ۲۰ به یک است.
وی با بیان اینکه جذب سالانه ۵۰۰ عضو 
هیئت علمــی دانشــگاه را در نظر داریم؛ 
گفت: ســالانه ۲۵ هزار معلــم را تقدیم 
وزارت آمــوزش و پــرورش می کنیم که 
امســال این عدد به ۴۰ هزار معلم خواهد 
رســید. ما توانایی این را هم داریم که در 
دانشــگاه فرهنگیان تا ۶۰ هــزار معلم را 
ســالانه برای وزارت آمــوزش و پرورش 

تربیت کنیم.
صحرایی با بیان اینکه فضای آموزشــی 
لازم برای آموزش حضــوری را در اختیار 
نداریم؛ گفت: با ایــن وجود آموزش برای 
دانشجویان تمام رشــته ها به جز بخشی 
از دانشــجویان ورودی ۹۸ حضــوری 
خواهــد بود.صحرایی بــا بیــان اینکه 
از ظرفیــت دانشــگاه های برتر کشــور 
اســتفاده خواهیم کرد؛ گفت: از اساتید و 
فارغ التحصیلان برتر دانشگاه های مطرح 
کشــور برای عضویــت در هیئت علمی 
دانشــگاه فرهنگیان دعوت کرده ایم و در 
تلاشــیم تا حضور برخی از اساتید مطرح 
دانشــگاه های برتر کشــور را هم در کنار 

خود داشته باشیم.
وی با بیــان اینکــه در مهــارت آموزی 
دانشــجویان غفلت کرده ایــم؛ گفت: ما 

آماده ایم این بــار را از روی زمین برداریم. 
از وزیر آموزش و پرورش تشــکر می کنم 
کــه تمامــی مراکــز تربیت معلــم را به 

دانشگاه فرهنگیان اختصاص داده است.
صحرایی با اشــاره به اینکه در قانون رتبه 
بندی معلمــان به صلاحیــت حرفه ای 
معلمان توجه شده اســت؛ گفت: تعیین 
صلاحیت معلمــان و دوره های لازم برای 
این منظور در دانشگاه فرهنگیان در نظر 
گرفته شده است و دانشــگاه فرهنگیان 
متولــی بررســی و تعییــن صلاحیــت 

حرفه ای معلمان است.
قدمی، سرپرســت دانشــگاه فرهنگیان 
با بیــان اینکه مــاده ۲۸ اســتخدامی با 
شیوه خوبی اجرا نمی شــود؛ گفت: نباید 
روش های نامناســب بــرای جذب معلم 

داشته باشیم. 

واکسیناسیون گسترده کرونا عامل رشد ۷.۴ درصدی اقتصاد ایران است

نسبت دانشجو به استاد در دانشگاه فرهنگیان بحرانی است

جانشــین فرماندهــی انتظامی تهران بــزرگ از انهدام 
بزرگترین باند ۸ نفره سرقت دلار به ارزش ۲۰۰ میلیارد 
ریال خبر داد و گفــت: متهمان از پیک هــای موتوری 

صرافی ها زورگیری می کردند.
 ســردار حمید هداوند اظهار کــرد: با وقــوع یک فقره 
زورگیری و ســرقت دلار از راکب پیک موتوری به ارزش 
۵۰ میلیارد ریال در میدان فردوســی بررســی موضوع 
و رســیدگی به پرونــده در دســتور کار تیمــی زبده از 
کارآگاهان اداره پنجم پلیس آگاهی این فرماندهی قرار 

گرفت.
جانشــین پلیس تهران افزود: بنابرحساسیت موضوع، 
بلافاصله کارآگاهــان وارد عمل شــدند و در تحقیقات 
میدانی مشخص شــد، ســارقان با جعل عنوان مأمور، 
جلوی راکب پیک موتوری را گرفته و پس از ضرب و جرح 
شدید و استفاده از سلاح ســرد، دلارهای وی را سرقت 
کرده اند.این مقام انتظامی تصریح کرد: همین اطلاعات 
کافی بود تا کارآگاهان با شــیوه های نوین پلیسی کشف 
جرم را آغاز کنند و در گام بعدی متوجه شدند یک زاغ زن 
مســیر تردد پیک موتوری را به سارقان مسلح اطلاع می 

داده است.
هداوند عنوان کرد: در تحقیقات شبانه روزی کارآگاهان 

مشخص شد، زاغ زن فردی ســابقه دار بوده و به دفعات 
مختلف به علت سرقت دلار تحمل کیفر داشته و ساکن 

یکی از محله های جنوبی تهران است.
وی با بیان اینکه زاغ زن این باند بلافاصله دســتگیر شد 
ادامــه داد: تحقیقات در خصوص دســتگیری متهمان 
پرونده ادامه داشــت تا اینکه ســرقت به عنف دیگری با 
همین شــگرد از یک پیک موتوری بــه کارآگاهان اداره 

پنجم گزارش شد.
جانشــین فرماندهــی انتظامــی تهران بــزرگ گفت: 
کارآگاهــان بلافاصلــه راهــی صحنه جرم شــدند و با 
بررسی های تخصصی هویت و مخفیگاه ۲ سارق حرفه ای 
را که در سرقت حضور داشــتند شناسایی و در کمترین 

زمان ممکن آنها را در مخفیگاهشان دستگیر کردند.
ســردار هداوند با بیان اینکه ۲ ســارق حرفه ای پس از 
انتقال بــه اداره پنجم پلیس آگاهی بــه جرم زورگیری 
با همــکاری ۵ همدستشــان اعتراف کردنــد افزود: در 
شاخه دیگری از بررســی ها، کارآگاهان مخفیگاه تمام 
متهمان را شناســایی کردند و پــس از هماهنگی های 
قضائــی در یک عملیــات همزمان، ۵ ســارق دیگر این 
پرونده نیز دستگیر شــد.این مقام ارشد انتظامی تصریح 
کرد: متهمان در تحقیقات تکمیلــی به جرم خود مبنی 

بر جعل عنوان پلیــس، زورگیــری، آدم ربایی، ضرب و 
جرح و ۸ فقره ســرقت از پیک های موتوری صرافی های 
تهران به ارزش ۲۰۰ میلیارد ریــال اعتراف کردند.وی با 
بیان اینکه خط قرمز پلیس، امنیت شــهروندان اســت، 

در پایان خاطرنشــان کرد: با صدور قرار قانونی از سوی 
مرجع قضائی متهمان برای کشــف جرایم احتمالی در 
اختیار کارآگاهــان اداره پنجم پلیس آگاهی قرار دارند و 

تحقیقات پلیسی همچنان ادامه دارد.

سردار هداوند اعلام کرد

انهدام بزرگترین باند سرقت دلار در تهران

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل و ترافیک شورای شهر تهران پاسخ داد

حمل و نقل زائران تهرانی تا مرز عراق چگونه خواهد بود؟

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل و ترافیک شورای 
شــهر تهران درباره نحوه اعزام زائــران اربعین به عراق 

توضیحاتی داد.
 از مدت ها پیــش بود که شــهرداری تهران جلســات 
متعددی را برای برگزاری مراسم اربعین و خدمت رسانی 
به زائران تشکیل داد و محمد امین توکلی زاده به عنوان 

دبیر ستاد اربعین انتخاب شد.
در بســتر برنامه ریزی های صورت گرفته قرار بر این شد 
تا تمامی امکانات شهرداری تهران برای برگزاری مراسم 

اربعین به کار گرفته شوند و شــهرداری به عنوان یکی از 
مهم تریــن نهادهای ارائــه دهنده خدمــات در اربعین 

انتخاب شد.
یکی از خدماتی که قرار اســت از سوی شهرداری تهران 
در مراسم اربعین ارائه شــود اعزام اتوبوس ها جهت تردد 
زائران اســت در این برنامه اتوبوس ها برای حمل و نقل 

زائران تا مرز به کار گرفته می شوند.
پس از اعلام این خبر گمانه زنی هــای متعددی صورت 
گرفت و عده ای به کمبود تعــداد اتوبوس های پایتخت 

اشــاره کردند و به گفته این افراد در حال حاضر تهران با 
کمبود بیش از هزار اتوبوس دســت و پنجه نرم می کند و 
اتوبوس های فعال نیز مشکلات فراوانی را دارند اما رئیس 
کمیســیون عمران و حمل و نقل و ترافیک شورای شهر 
تهران در واکنش به ایــن صحبت ها گفت: اتوبوس هایی 
که در مراســم اربعین به کار گرفته می شــوند از محل 

اتوبوس هایی مازاد هستند.
مهدی جمالی نژاد معاون وزیر کشــور نیز در گفت و گو 
با خبرنگار مهر با بیان اینکه یکــی از دغدغه های اصلی 

ما در مراسم اربعین بحث حمل و نقل است گفت: تعداد 
اتوبوس ها در کشــور محدود اســت امــا در حال تلاش 
هســتیم تا از تمامی ظرفیت ها استفاده کنیم تا مشکلی 
نداشته باشیم با شــهرداری های کلانشهرها جلسه ای 
برای ســرویس دهی منظم در فواصــل مختلف درون 
شهری برگزار شده اســت اما همچنان احساس می کنم 
ما معضل کمبود اتوبــوس را داریم و باید ســعی کنیم 

راهکاری برای رفع این مشکل پیدا کنیم.
وی گفت: البته این نکته را باید بگویــم که ما از ظرفیت 
مازاد کلانشــهرها در حوزه اتوبوس استفاده می کنیم تا 

برای شهرها مشکلی پیش نیاید.

تمهیدات شهرداری برای حمایت از زائران اربعین
جعفر تشکری هاشمی رئیس کمیسیون عمران و حمل و 
نقل و ترافیک شورای شهر تهران در گفت و گو با خبرنگار 
مهر، با اشاره به مراسم اربعین گفت: در شورای شهر برای 
شــهرداری وظایفی را تعیین کرده ایم که از شهروندان 

ایرانی در مراسم اربعین حمایت کند.
وی با اشــاره به اعزام اتوبوس های تهران برای حضور در 
مراســم اربعین اظهار کرد: با توجه بــه تمهیدات اخیر 
شهرداری تهران قرار شد اتوبوس هایی که مورد استفاده 
قرار نمی گرفتند بازسازی و در اربعین مورد استفاده قرار 

گیرند.
رئیــس کمیســیون عمران و حمــل و نقــل و ترافیک 
شورای شــهر تهران تصریح کرد: گفته شــده است که 
۱۴۰۰ دستگاه اتوبوس تا پایان سال بازسازی می شوند 
و در حوزه اربعین نیز همین اتوبوس هایی که بازســازی 
می شــوند و به نــاوگان فعلــی اضافــه در اربعین مورد 

استفاده قرار می گیرند.
تشکری هاشــمی گفت: باید برنامه ریزی ها به گونه ای 
صورت گیرد که سرویس دهی به مردم به هیچ وجه مورد 
اختلال قرار نگیــرد و صرفاً اتوبوس هایی که بازســازی 

می شود مورد استفاده قرار گیرند.
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میز خبر
برگزاری کارگروه فرهنگ سازی مصرف 

کالاهای سلامت محور در  یاسوج
یاسوج - مهرناز علی زاده،خبرنگاررویش ملت : مدیر نظارت بر مواد خوراکی، 
آشامیدنی، آرایشی و بهداشــتی معاونت غذا و داروی استان کهگیلویه و بویراحمد  
گفت: نشست کارگروه فرهنگ سازی مصرف کالاهای سلامت محور با حضور نماینده 
استاندارد نماینده دامپزشکی و جمعی از مدیران معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم 

پزشکی استان برگزار شد.
 دکتر هوشــنگ یاری پور عنوان کرد: در این نشست مقرر شد در خصوص فرهنگ 
سازی مصرف کالاهای ســلامت محور پروتکل های لازم تهیه، میزگردی در صدا و 
سیما برگزار و در خصوص انجام مصوبات تقسیم کار بین ادارات مربوطه صورت پذیرد.

وی عنوان کرد: در راستای فرهنگ سازی مصرف کالاهای سلامت محور باید آموزش 
و اطلاع رسانی به صورت هدفمند و با بهره گیری از ظرفیت فضای مجازی باشد.

دکتر یاری پور اظهار داشت: ضروری است موارد مهم، خطرناک و دارای ریسک بالا 
که با سلامت جامعه ارتباط دارد را هدف قرار داد و نسبت به آن جامعه را حساس نمود. 
وی با بیان اینکه اموزش عمومی در خصوص تشخیص کالاهای سلامت محور اصل و 
فیک نیز باید در اولویت قرار گیرد، گفت: مقرر شد این کارگروه هر دو هفته یکبار برگزار 
و موارد بحرانی و مهم شناسایی، تصمیمات لازم در خصوص آنها اتخاذ و به ادارات و 

سازمان های مرتبط جهت اجرای پروتکل ها، ابلاغ گردد.

مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان زرندیه:
چاه جدید آب شرب شهر مامونیه وارد مدار 

بهره برداري شد
اراک-مبینایاحقی،خبرنگاررویش ملت : براي تامین پایدار آب شــرب 

شهروندان شهر مامونیه ، یک حلقه چاه جدید وارد مدار بهره برداری شد.
حمیدرضا کاووسي مدیر امور آب و فاضلاب شهرستان زرندیه با اعلام این خبر 
اظهار داشت : با هدف جبران بخشي از کمبود آب شرب  شهر مامونیه و همچنین 
کاهش نوسانات فشار در شبکه توزیع و ضرورت تامین پایدار و پیوسته آب شرب 
برای شهروندان ، حفر یک حلقه چاه آب شرب در دستور کار امور آب و فاضلاب 
شهرســتان زرندیه قرار گرفت که حفر این چاه به اتمام رســید و وارد مدار بهره 

برداری شد.
وي در ادامه عنوان کرد: تاکنون بالغ بــر۲۵ میلیارد ریال براي حفر و تجهیز چاه 
جدید هزینه شده و  برق رساني ، عملیات حصارکشي و ساخت اتاقک این چاه  در 

دست اقدام است.
مدیر امور آب و فاضلاب زرندیه  افزود : آب شرب شهر مامونیه با جمعیتي بالغ بر 
۳۰هزار نفر از طریق ۶حلقه چاه  تامین مي شد که با کاهش بارندگي ها ، افت منابع 
آبي زیر زمیني و بروز خشکسالي در سالهاي اخیر میزان تولید و مصرف آب در نقطه 
برابر قرار گرفته بود که با حفر و تجهیز چاه جدید ، مشکل تنش آبي در این شهر 

برطرف گردید.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان سمنان:
۵ پروژه عمرانی در شهرک های گرمسار

 و ایوانکی به بهره برداری رسید
سمنان -رضاییان،خبرنگاررویش ملت : مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی استان سمنان گفت: پنج پروژه عمرانی و زیربنایی در شهرک های صنعتی 
ایوانکی و گرمسار با اعتبار بیش از ۳۹ میلیارد ریال در چهارمین روز هفته دولت 
به بهره برداری رسید. محمدرضا باقری با اشــاره به آیین افتتاح و آغاز عملیات 
اجرایی همزمان پروژه های عمرانی و اقتصادی شهرســتان گرمسار با حضور 
استاندار سمنان، افزود: شبکه فیبر نوری در فاز توسعه شهرک صنعتی گرمسار 
با اعتبار حدود ۲۲ میلیارد ریال یکی از پروژه های به بهره برداری رسیده شرکت 
شهرک های صنعتی استان است. وی بیان کرد: پروژه عمرانی  زیرسازی و آسفالت 

معابر در شهرک صنعتی گرمسار در چهارمین روز هفته دولت افتتاح شد.
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان سمنان ادامه داد: سه پروژه عمرانی 
و زیربنایی در شهرک صنعتی ایوانکی همزمان با پروژه های عمرانی و اقتصادی 
شهرستان گرمسار به بهره برداری رسید. وی تصریح کرد: ایستگاه پمپاژ با اعتبار 
۶ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال و جابه جایی شبکه های انتقال آب با اعتبار بیش از 
چهار میلیارد و ۷۰۰ میلیون ریال از پروژ های به بهره برداری رســیده شــرکت 
شهرک های صنعتی استان در شهرک صنعتی ایوانکی است. باقری خاطرنشان 
کرد: زیرسازی و آسفالت معابر  از دیگر پروژه های زیربنایی افتتاح شده در شهرک 

صنعتی ایوانکی است.

باحضوراستاندار فارس؛
آب رسانی به روستاهای کوه مره سرخی

 آغاز شد
شیراز-توانایی،خبرنگاررویش ملت : به مناسبت هفته دولت، مراسم 
بهره برداری از مجتمع آبرسانی به روســتاهای دهستان کوهمره سرخی با 

حضور استاندار فارس برگزار شد. 
محمدهادی ایمانیه؛ اســتاندار فارس   در این مراســم با بیان اینکه،  منطق 
ایجاب می کند برای توسعه ابتدا به روستا توجه شود چون در غیر این صورت 
هم  روستا ضرر می کند و هم شهر، گفت: در فارس هزار روستای دچار بحران 
و تنش آبی داریم که خشکســالی ها مزید بر علت شد و روستاها با تانکر و آب 

شیرین کن های کوچک تامین آب می شدند.
استاندار فارس با اشــاره به راه اندازه قرارگاه امام مجتبی برای اجرای نهضت 
آبرســانی به روســتاها بیان کرد: امید است که با همت بســیج سازندگی و 
همکاری آبفا آبرسانی به روستاها ســرعت بگیرد و در استان فارس به جای 
۳۰ ماه یک ساله تمام می شود او با بیان اینکه تا ۱۰ روز آینده اعتبارات ویژه 
آبفای شیراز نیز واریز می شــود، افزود: با این اعتبارات و اختیارات مشکلات 
روستاهای شهرستان شیراز نیز ســریع تر برطرف می شود و با تلاش دولت 
سیزدهم و مســئولان استان ۳۳۰ روســتا تمام و ۳۳۰ روســتای دوم وارد 
قرارداد می شــود. محمدهادی ایمانیه با اشــاره به کمبود ۱۵ هزارمگاواتی 
برق در کشور عنوان کرد: تلاش شــد که در استان فارس این کمبود مشکل 
ایجاد نکند و با تدبیر انجام شــده کمترین خاموشی حتی در صنایع داشتیم 
در خانگی نیز اصلا نداشــتیم. مدیرعامل آبفای شــیراز نیز در این مراسم با 
بیان اینکه اگر کاری انجام شده بخشــی از حق مردم بوده است، گفت: امید 
داریم با افزایش اختیارات آبفا  چیزی به اسم تحت پوشش و غیرتحت پوشش 
نداشته باشیم و به اسم دهستان قرار داده شــود تا برای آبرسانی به روستاها 
محدودیت وجود نداشته باشــد. بهمن بهروزی، با بیان اینکه در هفته دولت 
با اجرای پروژه های آبرسانی روســتایی ۱۵ هزار و ۷۰۸ خانوار تحت پوشش 
قرار می گیرند، گفت: در زمینه تامین اعتبار نیز کمک شود تا همه روستاهای 
شیراز آبرسانی انجام شود. مدیرعامل آبفای شیراز اظهار کرد: در هفته دولت 
۴۰ پروژه تکمیل آبرسانی در شبکه روستایی شــیراز قرار دارد و در کنار این 

روستا رودخانه پتانسیل خوبی ایجاد کرده تا آب تامین شود.
با بهره برداری از این پروژه ۵ روستا و ۵۸۰ خانوار تحت پوشش قرار می گیرند 
که این پروژه شــامل یک حلقه چاه با ظرفیت ۲۵ لیتر در ثانیه، ۵ باب مخزن 
با ظرفیت ۳۷۰ مترمکعب و خط انتقال ۱۶ کیلومتر است هزینه اجرایی ۳۱ 
میلیارد تومان بوده که از محل اعتبارات عمرانی، ملی و اســتانی تامین شده 

است.

۵
 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان خبرداد؛

بهره برداری از ۱۱۰ طرح با اعتبار ۳۴۰ میلیارد ریال طی هفته دولت در مازندران
ساری - پریســا ناصری ،خبرنگاررویش ملت :  
مهندس حســینی کارنامی مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق مازندران اظهار کــرد: ۱۱۰ پروژه تامین 
برق متقاضیان و اصلاح و بهینه ســازی شبکه  با مبلغ 
۳۴۰ میلیارد ریــال در هفته دولت امســال به دبهره 

برداری خواهد رسید .
مهندس ســید کاظم حســینی کارنامی گفت : : این 
پروژه ها شــامل رفع ضعــف ولتاژ ، اصــلاح و بهینه 
سازی شهری و روســتایی و احداث و توسعه شهری 
و روستایی ، اجرای پروژه ســیم به کابل ، توسعه فیدر 
، کاهش تلفات و تامین برق روســتای بدون برق  می 

باشد .
حسینی افزود: این پروژه ها در سوادکوه ۲۸ پروژه ، در 
آمل ۱۸  پروژه ، در بابلســر ۱۶ پروژه ، در میاندرود ۱۰ 
پروژه ، ساری و ســیمرغ هر کدام با ۸ پروژه ، جویبار 
و فریدونکنار هر کدام با ۵ پروژه ، قائمشــهر ۴ پروژه  
، گلوگاه و بابــل هر کدام با ۳ پروژه و بهشــهر و نکا هر 

کدام با یک پروژه  مورد بهره برداری قرار می گیرد .
مدیر عامل شــرکت توزیع برق مازنــدران ادامه داد : 
شرکت توزیع برق مازندران دارای یک میلیون و ۵۳۰ 
هزار مشــترک برق ، ۱۳ هزار و ۴۳۰ کیلومتر شبکه 
فشار متوســط ، ۱۸ هزار و ۱۳۴ کیلومتر شبکه فشار 
ضعیف ، ۳۷ هزار و ۶۷۰ دستگاه پســت توزیع برق با  

ظرفیت ۴ هزار و ۶۰۰ مگاولت آمپر می باشد .
وی افزود: پیک بار مصرف ثبت شــده تا به این لحظه 
دو هزار و ۲۵۲ مگاوات بوده اســت و بــار پایه تقریبا 

۷۰۰ تا ۸۰۰ مگاوات اســت که در فصل گرما به ســه 
برابر می رسد.

مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی بــرق مازندران، 
خاطرنشــان کرد: در سال گذشــته تکرر خاموشی و 
طولانی شدن مدت خاموشی را داشــتیم؛ اما امسال 
خوشــبختانه با اقدامات موثر انجام شــده از ســوی 
دولــت، تاکنون هیچ خاموشــی به بخــش خانگی و 

تجاری ندادیم.
این مســئول ادامه داد: تعمیر و بهسازی نیروگاه های 
برق از سوی دولت موجب شــد تا تمامی نیروگاه ها در 

مدار باقی بمانند و شاهد قطعی برق نباشیم.
حســینی بیان کرد: دومین اقدام مفید انجام شــده، 
انعقاد یک تفاهم نامــه با تمامی صنایــع بود که این 
واحدها ملزم به خاموشــی برق در یــک مدت زمان 
مشــخص )  ۱۱صبح تا ۱۱ شــب( طی یک روز هفته 

شدند که اثرات بسیار مفیدی را بدنبال داشت.
وی عنوان کرد: بانک ها و دســتگاه هایی در استان که 
مصوبه هیات دولت در خصوص کاهش مصرف برق را 
رعایت نکردند، با قطعی برق روبرو شدند و هم اکنون 

شاهد مشارکت حداکثری تمامی دستگاه ها هستیم.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق مازندران، گفت: 
در بخش کشاورزی هم مقرر شــد تا کشاورزان روزانه 
از ســاعت ۱۲ الی ۱۷ از مصرف برق خودداری کنند   و 
در مقابل ۱۹ ســاعت دیگر هر روز، مصرف برق برای 

آنان بصورت رایگان محاسبه شود.
این مســئول اعلام کرد: ۱۱۰ طرح در هفته دولت با 
اعتبار ۳۴ میلیارد تومانی در اســتان مازندران به بهره 

برداری می رسد.
حسینی مطرح کرد:  ۴۰ میلیارد تومان طی یک سال 
گذشته از محل اعتبارات ملی و استانی برای نوسازی 

و بهسازی شبکه توزیع برق استان هزینه شده است. 
وی افزود: تبدیل ســیم بــه کابل از جملــه اقدامات 
موثری بود که طی یکســال گذشــته با جدیت دنبال 

شد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق مازندران، گفت: 
در ســال گذشــته ۵۵۰ کیلومتر جایگزینی سیم به 
کابل در شبکه انجام شد و امسال ۱۵۰۰ کیلومتر دیگر 

در دستور کار قرار دارد.
حسینی با اشاره به بهسازی  متذکر شد: ۱۱۰ میلیارد 
تومان برای بهسازی بخش روستایی طی سال جاری 
در نظر گرفته شــده اســت که در ۴۰۰ روستا هزینه 

خواهد شد.
وی با بیان اینکه ۲۱مرکز رمــز ارز در مازندران دارای 
مجوز هســتند؛ گفت: تاکنــون ۲۲۴ مرکز غیرمجاز 
رمز ارز در استان شناسایی و به مراجع ذیربط معرفی 

شدند.

رئیس صمت استان عنوان کرد؛

راکد بودن ۱۸.۴۹ درصد واحدهای صنعتی استان کرمان
کرمــان -خبرنگاررویش ملت : رئیس ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت اســتان کرمــان تصریح کرد: 
برای تحقق بهره وری، ایجاد واحدهای تحقیق و توسعه 
اهمیت زیــادی دارد و در عارضه یابی متوجه شــدیم 
بسیاری از واحدها مشکل مدیریتی داریم که با آموزش 
می توانیم جهش تولید در واحدهای نیمه فعال داشته 

باشیم.
مهدی حســینی نژاد در جلسه شــورای برنامه ریزی و 
توسعه استان کرمان اظهار کرد: اتفاقات خوبی در حوزه 
صنعت و معدن استان کرمان افتاده و با سرمایه گذاری 
های انجام شــده تلاش کردیم سهمی از تولید ناخالص 
داخلی استان را داشته باشیم که سهم این بخش به ۴۷ 
درصد رسیده است. وی با اشــاره به اینکه تامین منابع 
مالی و بهره وری جزء هدفگذاری کلان اقتصاد اســتان 
در برنامه ششم توسعه بوده است، افزود: در برنامه های 
حوزه صنعت و معدن اســتان کرمان به سرمایه گذاری 

توجه شد اما متاسفانه به بهره وری توجه ای نشده است.
حسینی نژاد با اشاره به اینکه امسال قرار است ۱۲ رصد 
رشد در بخش معدن و ۶.۹ درصد رشد در بخش صنعت 

استان کرمان را داشته باشــیم، بیان کرد: ۱۸۱۷ واحد 
صنعتی در شمال و جنوب استان کرمان در شش گروه 
کالایی داریم که ۹۴ درصد واحدهای ما کوچک مقیاس 

و اشــتغال زیر ۱۰۰ نفر را دارند. رئیس سازمان صمت 
استان کرمان با اشاره به اینکه ۴۷.۶۶ درصد واحدهای 
اســتان کرمان نیمه فعال اســت، گفت: ۱۸.۴۹ درصد 

راکد و ۱۹.۸۸ درصد را واحدهای فعال داریم.
وی ادامه داد: در عارضه یابی واحدهای صنعتی، کمبود 
نقدینگی،عدم تقاضای بازار، زیرســاخت ها، مدیریت، 
کمبود مواد اولیــه و ... از علت های اصلی اســت و برای 
برگشت واحدها باید کارهایی از جمله تامین مواد اولیه، 
آموزش، اصلاح فرآیندهای تولیــد، تامین و تخصیص 

سریع ارز و ... را انجام بدهیم.
حسینی نژاد اظهار کرد: با یکسری رفع موانع می توانیم 
نزدیک به ۴۰۰ هزار میلیارد تومان در صنعت کار انجام 
بدهیم یعنی ۴۲۰ هــزار میلیارد تومــان مجوز صادر 
کردیم که مشکل دارند و نزدیک به ۶۳ هزار میلیارد آن 
مربوط به شهرستان های بافت، رابر و ارزوئیه است که با 

رفع مشکل، می توان سرکایه گذاری را فعال کرد.
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان 
تصریح کــرد: برای تحقق بهــره وری، ایجاد واحدهای 
تحقیق و توســعه اهمیت زیادی دارد و در عارضه یابی 
متوجه شدیم بسیاری از واحدها مشکل مدیریتی داریم 
که با آموزش می توانیم جهش تولید در واحدهای نیمه 

فعال داشته باشیم.

اردبیل-خبرنگاررویــش ملت :  همزمان با چهارمیــن روز از هفته 
دولــت از ۱۳۷ طرح عمرانی و اقتصادی اســتان اردبیل بــا حضور وزیر 

فرهنگ بهره برداری شد.
 محمد مهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ در سفر استانی خود که به عنوان 
نماینده هیــات دولت و همزمان با هفته دولت به اســتان اردبیل ســفر 
کرده است به همراه ســیدحامد عاملی اســتاندار اردبیل و سیدمحمود 

اسلامی معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت فرهنگ در مراسم 
بهره برداری از چندین طرح عمرانی و اقتصادی این اســتان حضور پیدا 

کرد.
مدرســه شــش کلاســه میــر اشــرف، مجموعــه ورزشــی عمران 
آباد، کلنــگ زنی دانشــگاه فرهنگیــان با یک هــزار میلیــارد تومان 
اعتبــار ، طــرح مســکن هــزار واحــدی و افتتــاح هتل پنج ســتاره 

 یاکامــوز  از مهمتریــن طرح هایی اســت که امــروز به بهــره برداری
 رسید.

گفتنی است، محمد مهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ که امروز برای سفری 
یک روزه به عنوان نماینده هیات دولت عازم استان اردبیل شده است، در 
روستای قرآنی سوها حضور یافت و با قاریان و  حافظان این روستا دیدار 

کرد.

بهره برداری و عملیات اجرایی پروژه های عمرانی و اقتصادی اردبیل آغاز شد

ایلام - فاطمه حیدربیگــی، خبرنگار رویش 
ملت : مدیرعامل شرکت پالایش گاز ایلام گفت: هم 
اکنون این پالایشــگاه گازی بر روی ریل توسعه قرار 
دارد و با تولیــد محصولات متنوع در ردیف شــرکت 

های بزرگ تولیدی و صنعتی استان قرار گرفته است.
” روح اله نوریان” با بیان این کــه هفته دولت فرصت 
مغتنمی برای بیــان واقعیت هــا و اقدامات عملیاتی 

در راستای تحقق نامگذاری سال جاری 
اســت، افزود: با تــلاش جهادی 

همکاران ســتادی و عملیاتی 
میزان تولیــد محصولات 

افزایــش چشــمگیری 
داشته است.

وی به تولیــدات این 
واحد صنعتی در هفته 
دولت ســال گذشته 
تا امسال اشــاره کرد و 

اظهار داشت: به منظور 
تحقــق نامگذاری ســال 

جاری، توسعه اقتصاد استان، 
موقعیت اســتراتژیک، پایداری 

وضعیت شبکه گاز و تزریق برق و غیره 
تلاش شــده که تولیدات و فروش نسبت به مدت 

مشابه سال قبل افزایش یابد.
مدیرعامل شــرکت پالایش گاز ایلام به افزایش تولید 
محصولات پنجگانه این شــرکت از هفته دولت سال 
گذشــته تاکنون اشــاره و تصریح کرد: در این مدت 
میانگین محصــولات تولیدی ۵۰ درصد نســبت به 
مدت مشابه رشد داشته و این مهم بیانگر توجه دولت 
به تولیدات داخلی است. نوریان از تزریق یک میلیون 

و ۴۷۲ هزار مترمکعب گاز طبیعی به خط سراســری 
خبر داد و افزود: این واحد صنعتی از هفته دولت سال 
گذشــته تا امســال نزدیک به ۱۱۰ هزار تن گازاتان 
تولید نموده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۹۳ 

درصد رشد را نشان می دهد.
وی از تولید بیــش از ۱۸۷ هزار تــن گاز مایع خام در 
این مدت خبر داد و اظهار داشــت: این میزان تولید و 
فروش نسبت به سال گذشته از افزایش ۴۹ 
درصدی برخوردار اســت که نشان 
می دهــد این واحــد صنعتی 
برنامه هــای مدونی برای 
افزایش تولیدات و فروش 
آنها در دســتور کار قرار 

داده است.
مدیرعامــل شــرکت 
پالایــش گاز ایــلام با 
بیان اینکه ۷۰ هزار تن 
گوگرد درهفتــه دولت 
ســال گذشــته تا امسال 
تولید شــده اســت، تصریح 
کــرد: در ایــن مــدت ۱ میلیون 
ودویست هزار بشکه میعانات گازی در 
این واحد صنعتی تولید و در اختیار پتروشــیمی 

ایلام قرار گرفته است.
نوریــان از تزریق بیــش از ۵۳ هزار مگاوات ســاعت 
برق به شبکه سراســری و اســتان در این مدت خبر 
داد و خاطر نشــان کرد: در راســتای مسئولیت های 
اجتماعی و جلوگیری از خاموشــی بــرق، این واحد 
 صنعتی هر ســاله میزان قابل توجهی برق به شــبکه 

تزریق می کند.

ملت:  رویش  خبرنــگار  اراک-مبینایاحقی، 
شهردار اراک با اشــاره به برگزاری هفته فرهنگی این 
کلانشــهر، گفت: هدف از برگزاری این برنامه ها، ارتقا 
شاخص های فرهنگی و سطح همبستگی اجتماعی، 
تقویت روحیه نشــاط در بین شــهروندان و معرفی 

تاریخ و پیشینه اراک است.
دکتر علیرضا کریمی با بیان اینکه هفته فرهنگی اراک 

از بیســت  و هشــتم مهرماه تا چهارم آبان ماه 
برگزار می شود، اظهار داشت: جلسه 

هماهنگی برگزاری برنامه های 
این هفته با حضور مسئولان 

دســتگاه های دولتــی و 
گروه های  نماینــدگان 
مردم نهاد در شهرداری 
اراک برگــزار و پیرامون 
تاریــخ  و  چگونگــی 
برگزاری هفته فرهنگی 

و همچنیــن برنامه هایی 
که دســتگاه ها و نهادهای 

مختلف در ایــن هفته به اجرا 
خواهند گذاشــت، بحث و رایزنی 

شد. شــهردار اراک افزود: در این جلسه 
مقرر شــد ظرف یک بازه زمانی مشــخص، نهادهای 
ذیربط پیشــنهادات خــود را به صــورت مکتوب به 
این کمیته ارائــه دهند تا پس از مطالعه و بررســی به 
صورت برنامه ای مدون از طریق رسانه های مکتوب و 
تصویری انتشــار پیدا کند و در اختیار شهروندان قرار 

گیرد. 
وی در ادامــه گفت: هدف از برگــزاری هفته فرهنگی 
اراک، ارتقا شاخص های فرهنگی و سطح همبستگی 

اجتماعی، تقویت روحیه نشــاط در بین شهروندان، 
معرفی تاریخ و پیشــینه، توانمندی ها و ظرفیت های 
این کلانشهر و شــخصیت ها و مشــاهیر آن، معرفی 
آداب و رســوم و ســنن و تولیدات ســنتی و محلی و 
همچنین ایجاد همگرایی و همدلی بین شــهروندان و 
تثبیت نگرش ها و رویکردهای اصیل فرهنگی اســت. 
دکتر کریمی با بیان اینکه دبیرخانــه هفته فرهنگی 
شهر اراک در محل سازمان فرهنگی، ورزشی 
شهرداری راه اندازی و ویژه برنامه های 
پیشــنهادی این ســازمان پس 
از بررســی و مطالعــه اجرا 
می شــود، گفــت: نمودار 
گردشــکاری را بــرای 
ســتاد هفتــه فرهنگی 
تدویــن  اراک  شــهر 
خواهیــم کرد کــه بر 
اســاس آن کمیته هایی 
بــا حضــور دســتگاه ها 
مختلــف  نهادهــای  و 
برگــزار خواهد شــد؛ اعضای 
شورای اســلامی شــهر اراک نیز 
به عنــوان نمایندگان مــردم با حضور 
 در هر یــک از کمیته ها بر روند کار نظــارت خواهند 
داشت. شــهردار اراک تصریح کرد: گرامیداشت یاد و 
خاطره شهدا و پاسداشــت خانواده های معزز ایشان و 
همچنین گرامیداشــت یاد و خاطره جانبازان و ایثار 
گران، علما و روحانیــان دینی، مشــاهیر و بزرگان و 
نخبــگان، جوانان پویا و فعالان عرصــه فرهنگ و هنر 
شــهر اراک اصلی ترین رویکردهــای هفته فرهنگی 

اراک است.

پالایشگـاه گاز ایـلام بر روی 
ریـل توسعـه

ارتقا شاخص های فرهنگی و همبستگی اجتماعی
از اهداف برگزاری هفته فرهنگی اراک است



میز خبر

ورزشی
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عسگری:
 آشفتگی تشکیلات داوری عامل اصلی 
بحران در هفته های ابتدایی لیگ است

 کارشناس داوری فوتبال ایران گفت: آشفتگی تشکیلات داوری باعث بروز 
اشــتباهات فاحش در هفته های ابتدایی لیگ شــده اما با همه این موارد 
تیم ها حق اعتراض ندارند.حســین عســگری تصریح کرد: متاسفانه در 
بازی های ابتدایی لیگ شاهد اتفاقاتی هســتیم که خوب نبوده و عملکرد 
داوران در رقابت های لیگ برتر به هیچ عنوان قابل دفاع نیســت اما با همه 
این شــرایط نه بازیکنان و نه کادر فنی تیم ها اجازه و حق اعتراض آن هم به 

این شکل را ندارند و باید جلوی چنین صحنه هایی را گرفت.
وی ادامه داد: آشفتگی تشــکیلات داوری و فرافکنی مسئولان این بخش 
موجب شــده تا در این مدت هیچ برنامه ای برای توســعه داوری را شاهد 
نباشیم. واقعیت این است که هیچ توجهی به مساله و موضوع داوری نشده 

و این قشر از جامعه فوتبال به درستی دیده نمی شوند. 
این کارشناس داوری فوتبال کشورمان با اشــاره به شرایط موجود تاکید 
کرد: این روزها هیچ کســی کاری با داوری ندارد چرا کــه همه نگاه ها به 
انتخابات فدراســیون فوتبال و مشخص شدن ســکان دار این فدراسیون 
است و این را هم باید به مشکلات اخیر اضافه کرد،  شــاید بعد از انتخابات 
بتوانیم شــاهد اتفاقات خوبی باشیم به شــرط آنکه با برنامه عمل کرده و 
شاهد وعده های توخالی نباشیم.عســگری یادآور شد: بارها به این موضوع 
واکنش نشــان داده ایم که تعداد زیاد داوران نه تنها خوب نیست بلکه آفت 
فوتبال و داوری اســت چراکه رقابت بین داوران را از بیــن می برد. وقتی 
تعداد داوران زیاد باشد هر ۵ یا ۶ هفته فرصت قضاوت پیدا می کند و با این 

شرایط آمادگی لازم را هم نخواهد داشت. 
او ادامه داد: متاسفانه قول هایی داده شد و قرار بود اقداماتی صورت بگیرد 
که هیچ کدام محقق نشــد. در همین دو هفته دیدیم اشتباهات داوری به 
چه صورتی بود اما آیا بــرای کاهش آن اقدام موثری صــورت گرفت؟ اگر 

گرفته چرا بازهم شاهد این اتفاقات و تصمیم های اشتباه هستیم؟
کارشناس داوری فوتبال با اشاره به اتفاقات اخیر گفت: چرا باید به گونه ای 
رفتار کرد که از همین هفته های ابتدایی شــاهد شروع اعتراضات باشیم؟ 
داور باید احساس حمایت و امنیت کند و با همین روحیه به میدان برود اما 
وقتی خلاف این موضوع را ببیند تمرکز کافی را نخواهد داشت. وقتی داور 
در مرکز اتهام و اعتراض قرار می گیرد طبیعی است که نمی تواند به خوبی 

کار کند و باید همه این مسایل را مد نظر قرار داد.
وی به اهمیــت کمیته انضباطی هــم پرداخت و افزود: بایــد با اعتراض و 
برخوردهایی که صورت می گیرد برخورد قاطع داشــت،  اینکه داور اشتباه 
می کند یک بحث اســت اما در قانون آمده که بازیکن و کادرفنی و ســایر 
عوامل حق اعتراض ندارنــد و اگر رفتاری خــارج از آن صورت گرفت باید 
طبق قانون برخورد کرد. در گذشته که ما قضاوت می کردیم هم اشتباهات 
و اعتراض هایی بود اما به هیچ عنوان با شرایط امروز قابل قیاس نیست و جا 

دارد با مسببان آن برخورد لازم را داشت. 

عســگری به رفتار غلط و اشــاعه آن به همه بخش های فوتبال ایران اشاره 
کرد و یادآور شــد: در زمانی که تیم ملی با هدایت کی روش به مصاف ژاپن 
رفتیم مدافعان ما به نشــانه اعتراض به ســوی داور میدان رفتند اما بازی 
ادامه یافت و همان توپ ارســالی وارد دروازه بیرانوند و تیم ملی شــد تا ما 
یک شکست تلخ را تجربه کنیم. وقتی بازیکن در تیم باشگاهی خود چنین 
رفتار غلطی را یاد می گیرد و به آن عادت می کند در تیم ملی هم اشاعه پیدا 
کرده و به راحتی کار دست ما می دهد و نمونه آن را در بازی با ژاپن همه به 

یاد دارند. 
ایــن کارشــناس داوری فوتبال ایران در مــورد نفرات حاضــر در چرخه 
داوری فوتبال ایران هم به این نکته اشــاره کرد که بــرای داوری ۲۰ تا ۲۴ 
و برای کمک داوران هم در نهایــت باید ۴۰ نفر را انتخاب کــرد و اگر این 
تعداد بیشتر شود چرخه کار دچار مشــکل و ایراد می شود و همین مساله 
را الان در لیگ می بینیم. او هچنین به این نکته تاکید کرد که تشــکیلات 
داوری باید مســتقل عمل کرده و با اقتدار به کار خود ادامه دهد. متاسفانه 
چون در آستانه انتخابات هســتیم فشارهایی از بخش های مختلف صورت 
می گیرد و همه اســتان ها و هیات های کشــور خواهان حضور نمایندگان 
داوری خود در چرخه داوری فوتبال ایران هستند و همین مسایل بر روند 

داوری تاثیرگذار است.
او در پاســخ به این ســئوال که راهکار خروج از این بحران چیست، گفت: 
فدراسیون باید ساختار داوری خود را به درســتی تعریف و آن را به اجرا در 
آورد،  تا این مســاله عملیاتی نشــود وضعیت داوری در مسیر درست خود 

قرار نخواهد گرفت.

کمیته تعیین وضعیت درباره مطهری رای 
صادر نمی کند

 کمیته تعیین وضعیت درباره پرونده ارســلان مطهری و باشگاه استقلال 
رای صادر نخواهد کرد.مدتی اســت که باشگاه اســتقلال به دنبال خالی 
کردن لیســت بزرگســالان برای ثبت قرارداد کاوه رضایی است و اما این 
ماجرا پیچیدگی خاصی پیدا کرد. در نهایت کار به کمیته تعیین وضعیت و 

کمیته تدوین مقررات فدراسیون فوتبال کشیده شد.
در حالی که همگان منتظر رای کمیته وضعیت هســتند، این کمیته رایی 
صادر نخواهد کرد چون فسخ قراردادی صورت نگرفته و پرونده ای در این 

مورد باز نشده است.
با توجه به اینکه مطهــری کارت بــازی دارد و در فصل جدیــد هم برای 

استقلال بازی کرده، بنابراین او نمی تواند در لیست مازاد قرار بگیرد.
حتی اگر در استقلال از او استفاده نشود بازهم برای مراجع قانونی بازیکن 

این تیم است و کنار گذاشتن او از لیست امکان پذیر نیست.
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پیشکسوتان باشگاه پرسپولیس در نامه ای 
به رئیس جمهور مواردی را مطرح کردند.

 در نامــه پیشکســوتان پرســپولیس به 
آیت الله ســیدابراهیم رئیسی آمده است: 
»احتراما ضمن تبریک فرا رسیدن هفته 
دولت، خرســندیم که دولت مردمی یک 
ســال ابتدایی فعالیت و خدمت خود را با 
موفقیت پشت سرگذاشت و امیدواریم در 
ادامه این راه با درایت شــما و زحمت های 
دولتمردان دولت مردمی حضرتعالی، روز 

به روز موفق تر باشد.
اما آنچــه باعــث شــد پیشکســوتان 
پرســپولیس، مزاحــم وقــت گرانبهای 
حضرتعالی باشــند، بی مهری ای اســت 
که وزارت ورزش و جوانان طی یک ســال 

اخیر در حق پیشکســوتان پرسپولیس و 
بعضاً اســتقلال روا داشــته و به صاحبان 

اصلی فوتبال جفا کرده است.
پیشکسوتان پرســپولیس که به عنوان 
ســربازان جان بر کف ورزش، از ابتدای 
انقلاب اســلامی تــا به حــال در تمامی 
بزنگاه هــای تاریخی در میــدان دفاع از 
نظام مقــدس جمهوری اســلامی ایران 
حاضر بودند و همیشــه با حمایت از مقام 
ولایت و اصول نظام، وفــاداری خود را به 
کشور ثابت کرده اند، طی یک سال اخیر 
نیز به واسطه تعصبی که به نظام مقدس 
جمهوری اســلامی و دولــت خدمتگزار 
دارند، این بی تفاوتی هــا و بی مهری ها را 
به روی خود نیاوردند و تحقیرها، اهانت ها 

و عدم به کارگیــری نیروهای متخصص 
را تحمل کردند و بــه منظور جلوگیری از 
سواستفاده بیگانگان و دشمنان، سکوت 
نموده اند اما متأسفانه روز به روز این نوع 
رفتارها بیشتر شــده و سطح بی مهری و 
کارشــکنی وزارت ورزش علیه شــرکت 
پیشکسوتان پرسپولیس و خانواده بزرگ 
پیشکسوتان این باشگاه، به حدی رسیده 
که حتی یک نامه ســاده ما هم بی پاسخ 
می ماند و بــه هیچ یک از خواســته های 
پیشکســوتان هیــچ گونــه توجهــی 

نمی شود.
پیشکســوتان این کارگــران هفت تپه 
فوتبــال هرگز امتیــازی نخواســته اند 
و نمی خواهنــد و اگــر حرفــی می زنند 

و طرحــی می دهند از ســر دلســوزی و 
تخصص است و روا نیســت که تخصص 
پیشکســوتان و تعهد آنها نادیده گرفته 

شود.
توقع پیشکسوتان از حضرتعالی این است 
کــه از وزارت ورزش و جوانــان بخواهید 
به بــی مهری ها و بی تفاوتــی آزاردهنده 
خود نســبت به پیشکسوتان پرسپولیس 
و حتــی پیشکســوتان اســتقلال پایان 
بدهند. نادیده گرفتن پیشکســوتان در 
ورزش کشــور و تعیین سرنوشت این دو 
باشگاه، ظلم آشــکار به کسانی است که با 
گذشتن از جان و جوانی شأن این برندها 

را ساختند.
سکوت در قبال تصمیم ها و انتخاب های 

غلط وزارت ورزش چه در حوزه مدیریت 
باشــگاه پرســپولیس و چــه در زمینه 
خصوصی ســازی و … نشــانه رضایت 
پیشکسوتان پرســپولیس نیست، بلکه 
پیشکســوتان تنها به این دلیل ســکوت 
اختیــار کرده انــد کــه وزارت ورزش را 
زیرمجموعــه دولت فعلــی می دانند و از 
آن جا که در روزهای انتخابات ریاســت 
پیشکســوتان   ،۱۴۰۰ جمهــوری 
پرســپولیس حامــی ســید محرومان و 
دولت مردمی شــما بودند، دوست ندارند 

از اعتراض آنها، سو برداشت شود.
ما وزارت ورزش را خانه خــود می بینیم 
و توقــع نداریم در خانــه خودمان غریب 

باشیم.«

اسامی داوران قضاوت کننده در بازی های 
هفته چهارم لیگ برتر فوتبال کشور اعلام 
شد. به نقل از فدراســیون فوتبال، اسامی 
داوران هفته چهارم لیــگ برتر فوتبال به 

شرح زیر است:
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ملوان بندرانزلی و ذوب آهن اصفهان

داوران: علی بای، محمد هاشــمی نسب، 
دانیال باشنده، مهرداد خسروی

ناظر: رحیم رحیمی مقدم
پیکان تهران و نساجی مازندران

داوران: ناصــر جنگــی، ســید یعقوب 
حجتی، حامد تازه پور، سعاد وفاپیشه

ناظر: فریدون اصفهانیان
مس کرمان و گل گهر سیرجان

داوران: امیر عــرب براقــی، محمدرضا 
منصوری، مرتضی ســلمان نــژاد، ایمان 

کهیش
ناظر: حیدر شکور

نفت مسجد سلیمان و استقلال
داوران: پیام حیدری، ســعید قاســمی، 

مهدی شفیعی، یعقوب آشوری
ناظر: رضا سخندان

چهارشنبه ۹ شهریور 1401
تراکتور و هوادار تهران

داوران: سید رضا مهدوی، امیر رضا آشور 
ماهانی، احد سلطانی، فرزاد منصوری

ناظر: محمدرضا فلاح

مس رفسنجان و آلومینیوم اراک
داوران: وحیــد زمانــی، حمیــد نادری، 

بهمن عبداللهی، حسین زیاری
ناظر: مسعود مرادی

پرسپولیس و صنعت نفت آبادان
داوران: امیر ســامان ســلطانی، مهدی 

عالیقدر، هادی طوسی، سعید رحیمی
ناظر: محمود رفیعی

سپاهان و فولاد خوزستان
داوران: علیرضــا فغانــی، محمدرضــا 

ابوالفضلی، علی اکبر نوری، مهدی اجاقی
ناظر: حســین نجاتی نکته مهم این بازی 
بازگشــت علیرضا فغانــی، بهترین داور 
حال حاضر فوتبال آســیا بــه ایران برای 

قضاوت این دیدار حساس است.

نامه پیشکسوتان پرسپولیس به رئیس جمهور

اسامی داوران هفته چهارم لیگ برتر فوتبال

کارشــناس و پیشکســوت فوتبال با بیان این که باید به 
سرمربی جدید آبی پوشــان فرصت داد، گفت: استقلال 
در طول سه هفته گذشته ثبات تاکتیکی نداشته و هنوز 

ترکیب اصلی را پیدا نکرده است.
غلامرضا فتح آبــادی در خصوص پیــروزی یک بر صفر 
استقلال برابر مس کرمان گفت: آبی پوشان برابر نارنجی 
پوشــان کرمانی خوش شــانس بودند که توانستند سه 
امتیاز را کســب کنند. این تیم هنوز بــه ثبات تاکتیکی 
نرسیده اســت و تغییرات پی در پی نشــان می دهد که 
سرمربی آبی پوشان نتوانسته ترکیب اصلی خود را پیدا 
کند. او باید زودتر این مشکل را برطرف کند. در دو بازی 
گذشــته شــاهد بودیم که تغییرات در ترکیب در نیمه 
دوم باعث پیروزی اســتقلال شد و ســاپینتو باید برای 

دیدارهای بعد ترکیب اصلی خود را پیدا کند.
وی در مورد مس کرمان هم گفــت: مس یک تیم جوان، 
جنگنده و دونده بــود. آنها ۹۰ دقیقه مقابل اســتقلال 
جانانه بازی کردند. اگــر چه بازی تدافعــی را از خود به 
نمایش گذاشتند اما کارشناســان منطقی بود چون به 
دنبال کسب یک امتیاز بودند تا دســت خالی به کرمان 
برنگردند اما یک اشــتباه باعث شــد تا ســه امتیاز را به 

استقلال واگذار کنند.
کارشــناس فوتبال در ادامه خاطرنشــان کــرد: وقتی 
تیمی بسته بازی می کند و کار تدافعی را به خوبی انجام 
می دهد ســرمربی حریف مجبور اســت از تاکتیک های 
مختلف اســتفاده کرده تا بتواند از لایه های دفاعی عبور 

کند. ســاپینتو با آوردن قایدی، رمضانی در خط حمله 
شــرایط را به ســود خود تغییر داد. مس که بازی دفاعی 
خوبی از خود انجام می داد اســیر یک اشتباه شد و همان 
کافی بود تا یامگا با تجربه دروازه این تیم باز کرده و ســه 

امتیاز را به حساب استقلال واریز کند.
فتح آبادی در مورد دیدار روز سه شــنبه استقلال برابر 
نفت مسجد ســلیمان که در شهر مسجد سلیمان برگزار 
خواهد شد گفت: نفت روزهای خوبی را سپری نمی کند 
و این می تواند برای اســتقلال مفید باشد البته آنها نباید 
حریف را دست کم بگیرند اما با شــرایطی که نفت دارد 
اســتقلال می تواند با مهره هایی که در اختیــار دارد به 

کسب سه امتیاز این دیدار امیدوار باشد.
وی در مورد دیدار پرســپولیس و آلومینیوم که با نتیجه 
یک بر صفر به سود سرخپوشــان به پایان رسید گفت: 
بازی با کیفیتی بــود. دو تیم موقعیت های خوبی را برای 
خود خلق کردند. پرسپولیس می دانست که اگر نتیجه 
را واگذار کند و یا حتی به تســاوی دســت پیدا کند کار 
برایش سخت خواهد شد و حاشیه ها به تیم وارد خواهد 
شد. بنابراین سرخپوشان تهرانی از یک اشتباه استفاده 
کرده و به پیروزی رسیدند و حالا خود را آماده می کنند 
تا در روز چهارشــنبه به مصاف نفت آبــادان در تهران 

بروند.
کارشــناس فوتبال تاکید کرد: اســتقلال و پرسپولیس 
شش امتیاز دیدارهای خود را از اشــتباهات مدافعان به 
دســت آوردند؛ مدافعانی که جوان و کــم تجربه بودند و 

نتوانستند ۹۰ دقیقه مقابل با تجربه ها دوام بیاورند.
وی در مورد داوری دیدار اســتقلال و مــس کرمان هم 
افزود: اعتقاد دارم نیمه دوم، بازی از دســت داور خارج 
شده بود. کارت های پی در پی بازی را تا حدودی به تنش 
کشــید و دو تیم برای رســیدن به برد دست به هر کاری 
می زدند و همین باعث شد تا تنش و درگیری زیاد شود. 
امیدوارم این اتفاقات و این حواشی که زیبایی فوتبال را 

از بین می برد در دیدارهای آینده کمتر شود.

فتح آبادی در پایان در خصوص حضور بانوان در ورزشگاه 
گفت: بانوان آمدند. هیچ اتفاقی هم نیفتاد. هیچ کس در 
ورزشگاه از الفاظ رکیک اســتفاده نکرد. آقایان و خانم ها 
در کنار هم بازی را دیدند و تیمشــان را تشویق کردند و 
هیچ بی نظمی هم به وجود نیامــد. بنابراین باید امیدوار 
باشــیم این روند آنقدر ادامه پیدا کند تا روزی خانواده ها 
بدون هیچ مشکلی کنار یکدیگر بنشینند و بازی را باهم 

تماشا کنند.

 پرسپولیس چاره ای جز بردن نداشت

 نقطه ضعف بزرگ استقلال در سه بازی

 دو بازیکن مطرح قربانی می شوند!

چالش جدید استقلال با نظر ساپینتو

بی تدبیری مســئولان باشگاه اســتقلال در فصل نقل و 
انتقالات حالا به جایی رسیده است که دو بازیکن مطرح و 
تاثیرگذار این تیم قربانی یک تصمیم اشتباه خواهند شد 

و ناچارند این تیم را ترک کنند.
شاید روزی که مدیران استقلال پشت سر هم از خریدها 
و تمدیدهای جدید خود رونمایی می کردند، قابل پیش 
بینی نبود لیســت این تیم با تراکم بازیکن مواجه شده 
اما با گذشته ســه هفته از رقابتهای لیگ برتر آنها بر سر 
دوراهی دشــواری قرار گرفته اند که ناچــار به انتخابی 

سخت از بین دو بازیکن محبوبِ هواداران هستند.
در حالی که گفته می شــد ارســلان مطهــری هم مثل 

وریا غفوری و برخی دیگر از خروجی ها با نظر ســرمربی 
پرتغالی در لیســت مازاد گذاشــته شــد تا در لیســت 
بزرگســالان و ۲۰ نفره این تیم جا برای کاوه رضایی باز 
شــود، مطهری که به تازگی قراردادش را برای دو فصل 
با آبی پوشــان تمدید کرده بود حاضر به جدایی و سازش 
نشد و حتی فســخ یک طرفه قرارداد و ممانعت از حضور 
وی در تمرینات گروهی هم چاره کار نبود و بدیهی است 
این موضوع به مــذاق کاوه رضایی، دیگــر مهاجم آبی 

پوشان خوش نیامده تا حالا او ساز جدایی کوک کند.
جدا از اینکه اخبار غیر رســمی، اما جدی که در خصوص 
جدایی کاوه رضایی و حتی مذاکرات وی با پرســپولیس 

به گوش می رسد ترفندی برای بازارگرمی و ایجاد فشار 
از سوی هواداران بر باشگاه هست یا نه، اما امروز مدیران 
استقلال ناچارند برای فرار از فشــار و حملات هواداران 
خود اقدامی مضاعــف برای به خدمــت گرفتن مهاجم 
سابق شان داشته باشند.مجموعه استقلال امروز در یک 
دو راهی بزرگ قرار دارد. زدن قید کاوه رضایی می تواند 
سرآغاز تنشــی بزرگ بین هواداران باشــد و گذشتن از 
ارســلان مطهری هم برای این باشــگاه بــدون هزینه 

نخواهد بود.
بعد از جدایی فرهاد مجیدی از اســتقلال این باشگاه با 
چالش بــزرگ انتخاب ســرمربی مواجه شــد و با اینکه 

بسیاری از کارشناسان از الزام سرعت در کنار دقت برای 
انتخاب جانشــین مجیدی صحبت کرده و هشدارهای 
لازم را دادند، پروسه انتخاب سرمربی جدید در استقلال 
طولانی شد و مدیران باشگاه که در این مدت تحت فشار 
هواداران بــه خصوص در فضای مجازی قرار داشــتند و 
فعالیت گســترده نقل و انتقالاتی رقیب هم این فشار را 
برای آنها مضاعف کرده بود، بــه ناچار و برای تلطیف فضا 
بدون سرمربی وارد بازار نقل و انتقالات شدند و زمانی که 
خرید و تمدید را خوشــایند هوادار عام و شکستن فضای 
انتقــادی در فضای مجــازی دیدند، به ایــن روند ادامه 

دادند.
باشگاه استقلال با محوریت فردی نزدیک به مدیر عامل 
و کاملًا مورد وثوق وی که در اغلــب تصمیم گیری های 
خُرد و کلان این باشــگاه نقش محــوری دارد، وارد بازار 
نقل و انتقالات تابستانی شده، خریدهایی انجام داده و با 

یکسری از بازیکنان تمدید کردند.
ورود به بازار نقل و انتقالات قبل از انتخاب ســرمربی در 
کنار جذابیت، تبعات خاص خودش را دارد که یکی از آنها 
می تواند عدم تطیبق ســلیقه ســرمربی با فرد یا افرادی 
باشد که تیم را بســته اند. به نظر می رسد امروز استقلال 

گرفتار همین مشکل شده باشد.
استقلالی ها که پیش از انتخاب سرمربی تا حدود زیادی 
یارگیری خود را تکمیل کردند، امروز در برخی از پستها 
مثل مهاجم یا دفاع مرکزی ترافیــک بازیکن دارند و در 
برخی از پســتها مثل هافبک بازی ســاز یا دفاع راست 
کمبود احســاس می شــود. بدتر از آن اینکه در لیست 
کلی این تیم که سقف مجاز استفاده از بازیکن بزرگسال 
۲۰ نفر هست، زیاد دارند و ناچارند با تحمل هزینه هایی 
مــادی و اعتبــاری بــا یکــی از بازیکنان بــزرگ خود 
خداحافظی کنند.اســتقلال امروز یکی از پرستاره ترین 
و شاید یکی از گران ترین تیم های ایران است، اما همین 
پر ستاره بودن چالشی برای آنها ایجاد کرده که پشت سر 
گذاشتن آن به راحتی میسر نیســت. چالش امروز آنها، 
حاصل بی تدبیری اســت که در پنجره تابســتانی نقل و 

انتقالات صورت گرفت.
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رپرتــوار نمایش نامه خوانــی »زندگــی 
کارگری زنان« شــامل ســه نمایش نامه 
»قند خــون«، »خــواب زمســتانی« و 
»روزمرگی« به کارگردانی الهام شعبانی 
به تهیه کنندگی پردیس تئاتر شهرزاد، با 
هدف آزادی زنان زندانی جرایم غیرعمد، 

خوانش می شوند.
بــه نقــل از روابط عمومــی گروه، ســه 
نمایش نامــه »قنــد خــون«، »خواب 
زمستانی« و »روزمرگی« به نویسندگی 

لیلی عاج و به کارگردانی الهام شــعبانی 
با هدف آزادی زنان زندانــی جرایم مالی 
و غیرعمد بــه ترتیــب در تاریخ های ۱۹ 
شهریور، ۲ مهر و ۹ مهر ۱۴۰۱ در پردیس 
تئاتر شــهرزاد که تهیه کننده این برنامه 

است، خوانش می شوند.
بنا بــر این گزارش، هیچ کــدام از عوامل 
پروژه دســتمزدی دریافــت نمی کنند 
و تمامــی عوایــد حاصــل از این ســه 
نمایش نامه خوانــی بــا هماهنگی های 

صورت گرفته بــا ســازمان زندان های 
کشــور بی کم وکاســت به آزادی زنان 
زندانــی جرایــم مالــی و غیرعمد که 
به دلیــل عــدم توانایی پرداخــت، در 
زندان به ســر می برنــد، اختصاص داده 
می شود. بازیگران و ســاعت اجرای هر 
نمایش نامه خوانی متعاقبا اعلام خواهند 

شد.
الهام شــعبانی بازیگــر و طــراح لباس 
تئاتر و ســینما برنــده جایــزه بازیگری 

پانزدهمین جشــن بازیگر، تقدیر شــده 
در سی وپنجمین جشــنواره بین المللی 
تئاتر فجر، نامزد بهتریــن طراحی لباس 
از سی وششــمین جشــنواره ی تئاتــر 
فجر ۱۳۹۶، تقدیر شــده  سی وهفتمین 
جشنواره تئاتر فجر ۱۳۹۷ و تقدیر شده ی 
در بخش بازیگری در چهلمین جشنواره 

فجر ۱۴۰۰ است.
شعبانی خرداد و تیر ۱۴۰۱ اولین نمایش 
خود را در مقام کارگــردان به نام »بی چرا 

زندگان« در سالن قشقایی مجموعه تئاتر 
شهر روی صحنه برد.

نمایش نامه خوانــی  ســه  ایــن  در 
پردیس تئاتر شــهرزاد )حامی(، پدرام 
تنعمــی )طراح پوســتر(، بابک کیوانی 
)آهنگســاز(، محمدحســن درباغی و 
حمیــد ملاحســینی )برنامه ریز(، پن 
اســتودیو )ســاخت تیزر( و آوا فیاض 
)مدیر روابط عمومی( الهام شــعبانی را 

همراهی می کنند.

گفــت:  مسافرآســتانه  حســین 
تأثیرگــذاری تعزیه از انــواع گونه های 
نمایشــی دیگر به مراتب بیشــتر است 
ولــی مــا تعزیــه را در مناســبت های 
محــدود و به حال خــودش رها کردیم 
و متأســفانه این هنر پویا را به دســت 

فراموشی سپرده ایم.
 به نقل از روابط عمومــی بنیاد فرهنگی 
روایت فتح، نخســتین شــب سوگواره 
آیینی »زخــم عتیق« با حضور ســید 

محمد نــادری رئیس بنیــاد فرهنگی 
روایت فتح، حســین مســافر آســتانه 
دبیر و مدیرکل اســبق مرکــز هنرهای 
نمایشــی، محمد دشــت گلی، محمد 
حبیبی مدیر انجمن هنرهای تجســمی 
انقــلاب و دفــاع مقدس، وحیــد فخر 
موســوی دبیر جشــنواره بین المللی 
تئاتــر مقاومــت، حمیــد نیلــی مدیر 
تماشاخانه ایرانشــهر و برخی از مدیران 
و پیشکســوتان بنیــاد فرهنگی روایت 

فتح در محوطه بــاز این بنیــاد برگزار 
شد.

در این مراســم حسین مســافر آستانه 
با اشــاره به ظرفیت هــا و ویژگی های 
منحصربه فــرد تعزیــه و پیونــد عموم 
جامعــه با فرهنــگ عاشــورایی گفت: 
تعزیــه از جمله هنرهای خــاص ایرانی 
اســت کــه نظیــرش در هیــچ کجای 
دنیا وجود نداشــته هرچنــد خیلی از 
کشــورها به تقلید از ایــران گروه های 

تعزیه تشــکیل دادند، ولی متأســفانه 
در کشــور مــا همچنان به عنــوان هنر 
خودجــوش باقی مانده اســت. از تعزیه 
می توان به عنــوان عامل اصلــی پیوند 
مفاهیم عاشــورایی با جامعــه نام برد 
یعنی قشــرهای ما از هر نــوع تفکری 
در تعزیه یک وجه مشــترک دارند و آن 
پیوندشان بافرهنگ عاشورای است که 
آن را تأثیرگذار و ماندگار کرده اســت.

تأثیرگــذاری تعزیه از انــواع گونه های 

نمایشی دیگر به مراتب بیشتر است ولی 
ما تعزیه را در مناســبت های محدود و به 
حال خودش رها کردیم و متأســفانه این 
هنر پویا را به دست فراموشی سپرده ایم 
درحالی که می تــوان در طول ســال با 
محتواهای منحصربه فردی چون فکاهی 
و اجتماعی کــه از قدیــم در تعزیه بوده 
و از آموزه های اجتماعــی با تأثیرگذاری 
بسیار بالا حتی در قشر کودک و نوجوان 

وجود دارد استفاده کنیم.

تدارک الهام شعبانی برای آزادی زنان زندانی

مسافرآستانه: تعزیه را به حال خودش رها کردیم

سرانجام وعده خزاعی

فهرست ممنوع الکارهای سینما پاک می شود یا مخفی؟ 

موعد یــک هفتــه ای وعــده محمــد خزاعــی برای 
شفاف سازی درباره افراد ممنوع الکار در سینما در حالی 
به پایان رســید، که هنوز ابهامات بســیاری درباره این 

مسئله در فضای سینمای ایران وجود دارد.
 ۲۴ مردادماه محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی در 
حاشیه مراسمی با اشاره به وضعیت ممنوع الکاری برخی 
از چهره های ســینمایی و اینکه لیستی از این هنرمندان 
تهیه شده است، در پاسخ به اینکه چند نفر در این لیست 
قرار دارند و چه زمانی نام آنها اعلام خواهد شــد، توضیح 
داده بود که این لیست در جلسات متعددی مطرح شده و 
تعداد آن کم یا زیاد شده است و قرار است آخرین لیست 
تا آخر هفته آینده در اختیار ما قرار گیرد، البته ما تلاش 
کرده ایم که برخی از دوستان که اسامی آنها مطرح شده 
از این لیســت کنار گذاشته شــوند. در مجموع نام ۶ نفر 

اعلام شده بود که تعداد آن تا امروز کم شده است و هفته 
بعد مشخص می شــود که این افراد در چه شرایطی قرار 

می گیرند.
این در حالی است، محمدمهدی اسماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی نیز پیش تر در حاشیه جلسه هیأت دولت 
به صورت ضمنی از ممنوع الکاری برخی از ســینماگران 
خبر داده و البته نامی از هیــچ هنرمندی نبرده بود. وزیر 
ارشــاد تاکید کرده بود که اگر کســی ممنوع الکار شده 
باشد عطف به ما سبق نمی شــود و فیلم های گذشته ای 

که بازی کرده و یا ساخته اند دچار مشکل نمی شود.
رئیس ســازمان ســینمایی نیز در مصاحبه ای که به آن 
اشاره شــد با تاکید بر صحبت های وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی بیان کرده بود کســانی که نام آنها در لیست 
ممنوع الکارها قــرار می گیرد، جدای آثــاری که پیش 

از اعلام اســامی، در آن بازی کرده اند، آثاری که با اعلام 
ممنوع الکاری در آن حضور پیدا می کنند با مشــکلاتی 

مواجه خواهد شد.
نکته جالب، واکنش های گسترده سینماگران نسبت به 
اظهارات رئیس سازمان سینمایی بود، البته این اظهارات 
زمانی افزایش پیدا کرد که گمانه زنی ها و شایعاتی درباره 
اسامی کسانی که می توانند در لیســت ممنوعه ها قرار 
گیرند در برخی از رسانه ها و فضای مجازی افزایش پیدا 
کرد و برخی از هنرمندان نســبت به اسامی که به صورت 

غیررسمی اعلام شده بود واکنش نشان دادند.
حال یک هفته از اعلام رسمی رئیس سازمان سینمایی 
برای بیــان اســامی هنرمندانی که قرار اســت در گروه 
ممنوعه ها قرار گیرند، گذشــته و هنــوز نامی به صورت 

رسمی از سوی سازمان سینمایی مطرح نشده است.

این در حالی اســت که با توجه به نزدیک شدن به چهل 
و یکمین جشنواره فیلم فجر، ســینمای ایران در فصل 
تولید آثار قرار دارد و ســینماگران در تلاش هســتند تا 
با انتخاب عوامل مورد نظر فیلم خــود را جلوی دوربین 
ببرند و بــا اســتناد به صحبت هــای رئیس ســازمان 
ســینمایی، اگر یکی از هنرمندان ممنوع الکار که هنوز 
نام آنها اعلام نشده است در یکی از پروژه های سینمایی 
حضور پیدا کنند، پروژه مورد نظر ممکن است به مرحله 

اکران و یا حتی حضور در جشنواره نرسد.
هرچند مدتی اســت خبرهای متعددی از برخی اسامی 
مورد نظر در رســانه ها به گوش می رســد اما نامی از این 
هنرمندان که در لیســت قرار دارند، به صورت رســمی 
اعلام نشده و تنها به تدوینگر فیلم سینمایی »عنکبوت 

مقدس« اشاره شده است.
در شرایط فعلی لازم است تا سازمان سینمایی در صورت 
تصمیم به منع فعالیت هرکدام از سینماگران، در زمینه 
اعلام اســامی این گروه از هنرمندان به صورت رســمی 
اطلاع رســانی کرده تا جای هیچ شــک و تردیدی برای 
طیف وسیعی از سینماگران وجود نداشته باشد، چرا که 
در فضای پر از ابهام، بسیاری از افراد می توانند با استفاده 
از شــایعه ممنوع الکاری، فضا را به نفع خود، فیلمشان و 

عوامل پیش ببرند.
نکته مهم این اســت که سازمان ســینمایی می تواند با 
شفاف سازی به خصوص در این مورد، شــرایط را برای 
سینماگران مشــخص کرده تا آنها نیز تکلیف خود را در 
رابطه با چگونگــی فعالیت های خود بداننــد. نباید این 
مســاله را نیز فراموش کرد که مســاله ممنــوع الکاری 
از اهمیت بســیاری برخوردار بوده و به طور مستقیم به 
تأمین معاش فرد نیز مربوط می شــود. در واقع سازمان 
ســینمایی می تواند با اعلام چارچوب ها و مرزهایی که 
برای خود تعیین کرده اســت، بگوید بر چه اساسی حکم 
به ممنوع الکاری یک هنرمند داده و بر این اســاس پای 

تصمیم های خود بیاستد.
باید دید که سازمان سینمایی روی شعار خود که شفاف 
سازی است مانده و اسامی مورد نظر را اعلام می کند و یا 
محمد خزاعی به عنوان رئیس ســازمان سینمایی تمام 
تلاش خود را می کند که لیســت ۶ نفره ممنوع الکار ها 

کاملًا پاک شود.

یکی از پژوهشگران موســیقی ایرانی از تدوین مجموعه 
قطعات اجراشده کنسرت های گروه »سازینه« در قالب 

یک آلبوم موسیقی خبر داد.
پیمان بزرگ نیا پژوهشــگر و نوازنده موسیقی نواحی که 
طی سال های اخیر با گروه موسیقی »سازینه« و ارکستر 
موســیقی نواحی ایران مجموعه کنسرت های متعددی 
را پیش روی مخاطبان قرار داده اســت، ضمن اشاره به 
تازه ترین فعالیت های موسیقایی خود بیان کرد: با توجه 
به تلاش ها و زحمات فراوانی که طی ســال های گذشته 
توسط اعضای گروه سازینه و ارکســتر موسیقی نواحی 
ایران صورت گرفته اســت، تصمیــم دارم قطعات اجرا 
شده هنرمندان نوازنده این دو مجموعه موسیقایی را در 
اســتودیو ضبط و آن ها را در قالب یک آلبوم در بهار سال 

آینده منتشر کنم.
وی افزود: آنچه برای ضبط این آلبوم مدنظر قرار داده ام، 
اجرای قطعاتی است که برای بهبود اوضاع روحی و حسی 
مردم کشــورمان می تواند در برگیرنده اتفاقات مطلوبی 
باشــد، شــرایطی که فکر می کنم با گوش دادن نغمات 
فرح بخش از موســیقی نواحی ایــران می تواند حس و 
حال خوبی را به آن ها در این شــرایط سخت انتقال دهد. 
این نغمات آثاری هســتند که طی ماه های گذشــته در 
قالب مجموعه کنســرت های گروه »سازینه« و ارکستر 
موســیقی نواحی ایران به صورت زنده اجرا شد و حیفم 
آمد که این آثار ارزنده در قالب یک ضبط استودیوی ثبت 
و ضبط نشــوند. به همین منظور تصمیم گرفتم با هزینه 
شــخصی و در حالی که به من وعده هایی برای حمایت 
از این گروه داده شــده بود، آنها را در زمــان بندی های 

تکه تکه شــده آن هنگام که می توانم بودجه ای را صرف 
ضبط کنم، به سرانجام برسانم.

این پژوهشــگر موســیقی نواحی گفت: متأسفانه پس 
از افتتاح ارکستر موســیقی نواحی ایران که با استقبال 
خوبی هم از سوی مخاطبان مواجه شد، منتظر بودم که 
به واسطه این استقبال و شــوری که در تماشاگران پدید 
آمد، شاهد افزایش حمایت های بیشــتر مجموعه های 
مختلف باشم، اما متأســفانه ماجرا به گونه ای دیگر رقم 
خورد و ما به فراموشی سپرده شدیم. شرایطی که گویی 
با تغییرات مدیریتی همواره در فراز و نشــیب قرار دارد 
و نمی توانیم برای آینده با توجــه به وعده ها برنامه ریزی 
کنیم. مــن دیگر به این نتیجه رســیدم اگر قرار اســت 
کاری را به واسطه تلاش همه افراد دغدغه مند موسیقی 
نواحی انجام دهیم، دیگر نبایــد امیدوار به حمایت های 
آن چنانی باشــیم. آنچه مــن و بســیاری از همکارانم 
به واســطه هنرمندان شــریف موســیقی نواحی انجام 
می دهیم تلاش های مؤثــری برای اعتلای موســیقی 
اســت و امیدوارم روزی به معنای واقعی کلمه شــاهد 
حمایت های مســتمری باشیم که می بایســت در این 

زمینه صورت گیرد.
بزرگ نیا تصریح کــرد: آنچه ما در گروه ســازینه انجام 
می دهیم، تــلاش برای ارائــه یک موســیقی تلفیقی 
نیســت، بلکه گامی برای پیدا کردن یک تلفیق درست 
برای یافتن ریشــه های مشترک موســیقایی و ادبیاتی 
اقوام ایرانی اســت که پیدا کردن این فصل مشــترک 
کار بسیار دشــوار و سختی است. شــرایطی که برای به 
نتیجه رســیدن آن حمایت های مســتمری است که 

می تواند در حوزه موســیقی اقوام ایران محقق شــود. 
ما در این حــوزه حضور نداریم که بیاییم و با پوشــیدن 
لبــاس محلی و رفتن بــه صحنه خود را بــه عنوان یک 
گروه موســیقی نواحی معرفی کنیم و بعــد دیگر هیچ؛ 
آنچه من و بسیاری از پژوهشگران موسیقی نواحی این 
سرزمین آموخته ایم تلاش برای ارائه درست از موسیقی 
اقوام ایرانی با تکیه بر پژوهش های زیادی اســت که به 
واسطه حضور هنرمندان بزرگ موسیقی اقوام ایران که 
متأسفانه هر روز شاهد کم شدن آنها هستیم، قرار است 
به عنوان میراث این سرزمین معرفی شوند. شرایطی که 

متأســفانه روز به روز رو به وخامت است و من امیدوارم 
مسئولان وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به فکر احیای 

آن باشند.
وی در پایان گفــت: یکی از مهم تریــن اولویت هایی که 
می تواند در این شرایط مورد توجه قرار گیرد، راه اندازی 
یک تشکل صنفی در حوزه موســیقی نواحی که بتوانیم 
در این چارچوب پیگیری مطالبات و فعالیت های فعالان 
این صنف موســیقایی که تعدادشــان هم کم نیســت، 
باشــیم. این مهم ترین اتفاقی اســت که بایــد روی آن 

متمرکز بود.

 راه اندازی یک تشکل صنفی

کنسرت های »سازینه« آلبوم می شود 

میز خبر
نگاهی جامعه شناختی به فیلم ابلق

برزخی زنانه میان سکوت و فریاد
فیلم ســینمایی »ابلق« به کارگردانی نرگس آبیار ایــن روزها روی پرده 
سینماهاســت، فیلمی با موضوع خــاص اجتماعی ، یک منتقد ســینما، 

نگاهی جامعه شناختی به این فیلم داشته است.
در نوشتار رضا صائمی با عنوان »برزخی زنانه میان سکوت و فریاد « که در 

اختیار ایسنا قرار گرفته آمده است:
اگرچه می توان رد زنــان و مصائب آنان را در همه فیلــم های نرگس آبیار 
ردیابی کرد اما »ابلق« آخرین ســاخته او به شــکل ویژه تری به آســیب 
شناسی زیســت زنانه پرداخته و امنیت روانی- جنســی آنها را در کانون و 
مرکز درام قرار داده است. در واقع فیلم مسئله حقوق زنان و سوء استفاده و 
آزارهایی که زن را در دو راهی و برزخ کشنده فریاد یا سکوت قرار می دهد 
دســتمایه قصه و روایت تراژیک آن قرار می دهد. »ابلق« البته در زمینه و 
زمانه ای تولید و اکران شــده کــه با جنبش می تو و جنجــال های آن هم 

ارتباطی فرامتنی پیدا می کند و به فرزند زمانه خویش تبدیل می شود.
البته فیلم بر بســتر جنبش می تــو و التهاب های آن موج ســواری نمی 
کند بلکه از منظری جامعه شناختی و با زبان ســینما به دراماتیک کردن 
موقعیتی می پردازد کــه در روایت های این جنبش شــاهدیم. به عبارت 
دیگر »ابلق« مسئله سوء استفاده و آزار جنســی زنان را به دنیای شخصی 
خودش وارد کرده و آن در یک خوانش طبقاتــی و خانوادگی بازنمایی می 
کند. توجه به ســویه های طبقاتی ابلق در ترســیم موقعیت آزار از منظر 
جامعه شناختی واجد اهمیت اســت بدون اینکه بخواهیم آن را در ترازوی 
نقد فرمیک و ساختار فیلمیک قرار دهیم. به این معنا که به جای آنکه سراغ 
طبقه متوســط و مرفه یا روشنفکر جامعه با یکســری مولفه و ویژگی های 
زندگی مدرن شهری برود که اتفاقا بیشتر درگیر این موضوع هستند سراغ 
طبقات پایین دست جامعه رفته اســت که در مناطق فقیر نشین زندگی 

می کنند و زیر خط فقر هستند.
انتخاب طبقه ای که درباره اش صحبت می شــود به نوعی سوژه را اخلاق 
زدایی می کند. اخلاق زدایی نه به معنای بــی اخلاقی در روایت یا قصه، به 
این معنا که در تصویری کلیشــه ای همواره بی اخلاقی ها به طبقات بالای 
جامعه نسبت داده می شود و گویی طبقه پایین وفقیر جامعه طبقه اخلاقی 

هستند و ما فقر را بهانه ای قرار می دهیم برای تطهیر اخلاقی آن طبقه.

نرگس آبیار اما این سوژه در طبقه فرودســت جامعه به تصویر می کشد تا 
هم این تصویر کلیشه ای را بشــکند، هم اخلاق و کنشمندی های اخلاقی 
را فراتر از مرزبندی های طبقاتی روایت کند و هم به نوعی جامعه شناسی 
طبقات پایین دســت جامعه از منظر اخلاقی دست بزند. در این میان البته 
باید توجه داشت که »ابلق« اخلاق طبقاتی را دستمایه درام خود قرار نداده 
بلکه اخلاق را در بستر مناســبات یک طبقه به درام گره زده تا نوعی جامعه 
شناسی فرودستان را به تصویر بکشد. این البته یک سویه و لایه از قصه ابلق 
است. در ســویه و لایه های درونی تر فیلم، »ابلق« تراژدی برزخ زنانه میان 
ســکوت و فریاد را در تجربه آزار به تصویر می کشد و اینکه چطور هنجارها 
و خرده فرهنگ های اجتماعی، امکان روایتگری و اعتراض زنانه نسبت به 
تجاوز و تعدی را از آنها گرفته و آن را مجبور می کند تا به سکوتی کشنده و 

ویرانگر تن بدهند. 
شاید برخی رفتار راحله)الناز شاکردوست( را رفتاری منفعلانه بدانند و نقد 
کنند که چرا زن زخمی قصه به کنش قهرمانانه دســت نمی زند. اما منطق 
فیلم با توجه به جامعه شناسی و روانشناسی طبقه ای که راحله به آن تعلق 
دارد این امکان یا فرصت را برای واکنشی عصیانگرانه به او نمی دهد. اتفاقا 
فیلمســاز قصد دارد همین موقعیت و وضعیت منفعلانه را در بستر همین 
منطق جامعه شناســی به تصویر بکشــد. به این معنا که هنجارها و نظام 
اخلاقی حاکم بر این طبقه، با گزاره اخلاقی محوری به اســم آبرو به عاملی 
بازدارنده در بروز واکنش های رســواگرانه تبدیل می شود که اختیار عمل 
را از زن قصه می گیرد. به ویژه اینکه پای فروپاشــی احتمالی یک خانواده 
در میان است و این کار را سخت تر می کند. این لزوما به معنای تایید رفتار 

راحله نیست.
 فیلمساز تلاش کرده با فاصله گرفتن اخلاقی نسبت به سوژه ای که روایت 
می کند از قضاوت فــردی فاصله گرفته تا بتواند گزارشــی از این وضعیت 
برزخی بدهد. نزدیک شدن لحن روایت به زبان مســتند برآمده از همین 
منطق است و فیلمســاز در بســتر یک رئالیســم اجتماعی تلاش کرده 
تا روایتی واقع گرایانه از قصه داشــته باشــد. از این رو نمی تــوان آن را در 
خوانشی فرامتنی و مبتنی بر قضاوت های اخلاقی و رادیکال به مثابه ضعف 
در شخصیت پردازی زن قصه تفسیر کرد. به عبارت دیگر در اینجا با روایتی 
محافظه کارانه مواجه نیســتم بلکه با گزارشی جامعه شناسانه روبرویم که 
قرار نیست تبدیل به مانیفســتی فمنیستی شود و مثلا شعارهای جنبشی 
زنانه را فریاد بزند. به گمانم ترسیم موقعیت برزخی زن ستمدیده قصه خود 
عمق درد را به تصویر می کشــد و فیلم قرار اســت همین وضعیت تراژیک 
منفعلانه را با ارجاع به شــرایط فرهنگی و اجتماعی طبقه ای که شخصیت 

های قصه به آن تعلق دارند بازنمایی کند. 

لغو دو اجرای نخست نمایش »پدر«
به دلیل بروز مشــکل فنی ناگهانی و کامل نشــدن پاره ای از جزییات فنی 
اجرا، ۲ اجرای نخست نمایش »پدر« لغو شــد و اجرای عمومی این اثر از ۸ 

شهریور آغاز می شود.
 به نقل از مشــاور رســانه ای، گروه اجرایی نمایش »پدر« کــه قرار بود اثر 
خود را از امروز یکشنبه ۶ شهریور در سالن اصلی مجموعه تئاتر شهر روی 
صحنه ببرد، درباره وضعیت اجرای »پدر« اعلام کرد: »به دلیل بروز مشکل 
فنی ناگهانی در آخرین تمرین گروه و کامل نشدن پاره ای از جزییات فنی 
اجرا که می توانســت منجر به ناقص شــدن بخش هایی از اجرای نمایش 
شــود، به احترام مخاطبان عزیز تئاتر ۲ اجرای نخســت را به روزهای آتی 
منتقل کردیم.از تمامــی مخاطبانی که بلیت ۲ اجرای نخســت نمایش 
»پدر« را تهیه و قصد تماشای نمایش را در روزهای ۶ و ۷ شهریور داشتند، 

بابت اتفاق رخ داده عذرخواهیم.
لازم به ذکر است مشکل پیش آمده مربوط به گروه اجرایی نمایش »پدر« 
است و از مدیریت و عوامل مجموعه تئاتر شهر نیز بابت لغو ۲ اجرای نخست 

عذرخواهیم و بابت همکاری و همراهی با گروه نمایش »پدر« سپاسگذار.
براین اســاس اجرای عمومی »پدر« از روز سه شــنبه ۸ شــهریور آغاز و 

روزهای پنجشنبه و جمعه ۱۰ و ۱۱ شهریور ۲ اجرایی می شود.«
»پدر« به کارگردانی آروند دشــت آرای و نقش آفرینی رضا کیانیان، لیلی 
رشیدی، سعید چنگیزیان، مارین ول هولک، سوگل خلیق، بهزاد کریمی، 

نجوا صاحب الزمانی روی صحنه می رود.
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عکس روز

معاون حمل و نقــل وزارت راه و شهرســازی 
گفت: کرایــه اتوبوس تهــران- ایــلام در ایام 
اربعین که ۱۳۵ هزار تومان اســت با ۷۵ درصد 

افزایش به فروش می رسد.
 شــهریار افندی زاده در نشست خبری وزارت 
راه و شهرســازی با بیان اینکــه در ایام اربعین 
پیش بینی ما جابجایی ۵ میلیون زائر به کشور 
عراق اســت گفت: ترددهای زمینــی صرفاً از 
مرزهای غربی بوده و محورهای مواصلاتی هم 
محدود هســتند. لذا اگر نتوانیم مدیریت کنیم 

زائران به مشکل بر می خورند.
وی افزود: در بخش ریلی با توجه به محدودیت 
ناوگان، قطارها صرفاً از مبادی تهران، مشــهد، 
اهواز و خرمشهر به مرز شلمچه تردد دارند. حد 
فاصل ایســتگاه راه آهن خرمشــهر به شلمچه 
ریل باس رایگان به صورت ۲۴ ســاعته اقدام به 

جابجایی مسافران می کند.
معاون حمل و نقــل وزارت راه و شهرســازی 
ادامه داد: پیش بینی ما جابجایی ۲۵۰ تا ۳۰۰ 
هزار نفر بــا قطار به عتبات اســت. قیمت بلیت 
قطارهای اربعین نیز همان نرخی اســت که در 
روزهای عادی برای این مســیرها تعیین شده 

است و افزایشــی برای بلیت قطارهای اربعین 
نداریم.

وی تاکیــد کــرد: در حمل و نقــل هوایی طی 
روزهای آتی ۱۲۰ پرواز به فرودگاه نجف انجام 
می شــود که در بازه زمانی اربعین به ۱۶۰ پرواز 
در هفته افزایش خواهد یافــت و پیش بینی ها 
از جابجایی حــدود ۶۰ هزار نفر بــا هواپیما به 
عتبات اســت. این پروازها از ۱۷ فــرودگاه به 

مقاصد نجف و بغداد انجام می شود.
معــاون وزیــر راه و شهرســازی تاکیــد کرد: 
بنابراین بیشــترین ســهم جابجایی مسافر به 
جاده می رســد که پیش بینی ها از ۴ میلیون و 
۶۴۰ هزار نفر اســت.افندی زاده افزود: در سال 
۱۳۹۸ ســهم حمــل و نقل عمومــی جاده ای 
۳۰ درصد زائران بود که اگــر همین رقم برای 
امسال باقی بماند ۱.۵ میلیون نفر با حمل و نقل 

عمومی جاده ای جابجا خواهند.
وی گفت: ۸ هــزار اتوبوس در ایــام اربعین به 
ســفرهای جاده ای زائرانِ عتبــات اختصاص 
می یابــد و اتوبوس هــا از ۱۵ شــهریور تردد 
می کنند. از آنجایی که تــردد اتوبوس ها در ایام 
رفت و از ۲۵ شهریور در ایام برگشت به صورت 

یک سر خالی اســت تصمیم گرفته شد تا با ۷۵ 
درصد افزایش کرایه مســافر، اقــدام به فروش 
بلیت کنند. این در حالی اســت که در سال ۹۸ 
افزایش کرایه اتوبوس هــای اربعین ۱۰ درصد 
بود ولی امســال با همکاری صنــف رانندگان 
۲۵ درصد تخفیف دادیم. علیرغم آنکه شــاهد 
افزایش قیمــت روغــن موتور و لاســتیک و 
پرترافیک بودن مسیر هســتیم.معاون حمل و 
نقل وزارت راه و شهرسازی به قیمت ۶ میلیون 
تومانی بلیت پروازهای رفت و برگشت تهران- 
نجف اشــاره و اظهار کرد: به عنوان مثال کرایه 
اتوبوس ویــژه تهران- ایــلام ۱۳۵ هزار تومان 

است که در ۷۵ درصد ضرب می شود. 

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: تا اســفند ماه 
سال ۱۴۰۱ هیچ مشــکلی برای تأمین نان 
و گندم نداریم. ســید جواد ســاداتی نژاد در 
نشست خبری که به مناسبت هفته دولت در 
حال برگزاری است، درباره اینکه آیا مصرف 
نان در جامعه عشــایر به دلیل تورم بالا رفته 
و آیا ســهمیه برای آنان در نظر گرفته شــده 
است، اظهار کرد: نه تنها در عشایر بلکه سایر 
بخش ها مثلًا شــهرهای گردشگری هم اگر 
میزان مصرف بیشتر شود سهمیه اختصاص 

می یابد.
وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد: تا اسفند 
۱۴۰۱ هیچ مشکلی برای تأمین نان و گندم 
نداریــم.وی همچنین با اشــاره به حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانــی، گفــت: حــذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی در بلندمــدت و میان مــدت به نفع 
بخش تولید خواهد بود، بــا این حال این امر 
در کوتاه مدت استرس هایی را به تولید وارد 

کرد و هنوز هم ادامه دارد.
ســاداتی نژاد با اشــاره به اینکه در صادرات 
محصولاتی همچــون ماکارونی محدودیتی 

برای واردات گنــدم نداریم، ادامه داد: در این 
حوزه مشــکل صادرات مربوط بــه نرخ پایه 
صادراتــی گمرکی می شــود کــه صحبت 

کرده ایم تا مشکل رفع شود.
وزیر جهاد کشــاورزی در بخــش دیگری از 
سخنان خود درباره اینکه با توجه به افزایش 
تولید مرکبات و میوه، آیا تلاشی برای توسعه 
صادرات بــه بازار روســیه و چیــن اقدامی 
صورت گرفته اســت، گفت: در ســال جاری 

وضعیت تولید مرکبات قابل توجه است.
ســاداتی نژاد با بیان اینکه ۱۶ سال صادرات 
سیب ممنوع شــده بود و از افغانستان سیب 
ما به پاکستان وارد می شــد، اضافه کرد: در 
حال حاضر این مشــکل حل شــده و ضمن 
اینکه مشــکل صادرات کیوی به هندوستان 

را برطرف کردیم.
وزیر جهاد کشــاورزی با بیــان اینکه برای 
تصاحب ســهم از بازار چیــن وزارت خارجه 
تلاش زیادی کرده اســت، ادامه داد: در سال 
جاری تولید مرکبات بــالای ۴.۵ میلیون تن 
خواهد شــد و اقدامات اولیه صادرات عسل، 

مرکبات و پای مرغ به چین را آغاز کردیم.
به گفته ســاداتی نژاد، مشکل صادرات چند 
برند لبنی به روسیه نیز حل شده و در مجموع 
در بحث صادرات مشــکلی وجود ندارد.وی 
همچنین دربــاره اینکه عوارض صادرات دام 
سنگین بالاســت، اضافه کرد: بعد از اجرای 
طرح مردمی ســازی، صادرات را آزاد کردیم 
و تلاش داریم که بــازار را با عوارض صادراتی 
کنترل کنیم.عــوارض صادراتــی در قانون 
بودجه ۱۴۰۱ آمده اســت و ما با مجلس وارد 
مذاکره شــدیم که عوارض صــادرات را لغو 

کنیم.
وزیر جهاد کشــاورزی در بخــش دیگری از 
سخنان خود با بیان اینکه ارائه آمار در بحث 
کشاورزی اهمیت ویژه ای دارد، تصریح کرد: 
در این راســتا رصد خانه کشاورزی را ایجاد و 

هر هفته گزارش های آن را پایش می کنیم.
ســاداتی نژاد افــزود: اگــر تا پایــان دولت 
ســیزدهم بتوانیم آمار دقیق میــزان تولید، 
مازاد و کمبود را ارائه دهیم به موفقیت قابل 

توجهی دست یافتیم.

وزیر جهاد کشاورزی:مشکلی در تأمین گندم و نان تا آخر سال نداریم

 روزی که آیت الله رئیســی در  انتخابات ریاســت 
جمهوری سیزدهم شــعار خود را دولت مردمی 
اعلام کرد، مشــخص بود که در آستانه یکسالگی 
دولتــش ارتباط با مــردم در اولویــت اقدامات و 
برنامه ریزی هــا خواهد بــود و مرکــز ارتباطات 
مردمی نهــاد ریاســت جمهــوری از مهمترین 
ارکان دولت. سوم شــهریور ماه سال گذشته و در 
پی سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری 
در ایران، دولتی بر ســرکار آمد که گفتمان خود 
را مردم و هرآنچه به نفع آن هاســت، تعریف کرد. 
دولتی کــه به ریاســت آیت الله »ســید ابراهیم 
رئیسی« و در یکی از دشــوارترین مقاطع کشور 
تشکیل شــد. دولت ســیزدهم در حالی سکان 
هدایــت امور اجرایی کشــور را بر عهــده گرفت 
که اقتصــاد آلوده به رانــت ارزی و نظــام توزیع 
یارانه در کشور، از مســیر عدالت خارج شده بود 
و شــرایط معیشــتی مردم چندان مطلوب نبود. 
شــاخص اعتماد اجتماعی و امید مردم به بهبود 
شــرایط افول قابل ملاحظه ای را نشان می داد و 
مردم به ویژه در مناطق محــروم از بی توجهی ها 
گلایه مند بودنــد.  در عرصه روابط بین الملل همه 
چشــم ها به برجام و مذاکرات و سه کشور اروپایی 
و آمریکا دوخته و در عرصه سیاســت داخلی هم 
درگیری های لفظی اعضای قوای مجریه و مقننه 
به روتین تریبون های کشور تبدیل شده بود. این 
بخشــی از چالش هایی بود که دولت سیزدهم در 
آغاز کار با آن روبرو بود و برای اصلاح هریک از این 
رویه های اشتباه در یک ســال گذشته به صورت 
جهادی و شبانه روز در میدان بوده است. اکنون در 
نخسین سالگرد آغاز رسمی کار و مسئولیت دولت 
در گزارش های مختلف به مــرور این تلاش های 
جهادی در عرصه های مختلف می پردازیم. در این 
گزارش به عملکرد مرکز ارتباطات نهاد ریاســت 
جمهوری در دولت ســیزدهم و دستاوردهای آن 

خواهیم پرداخت.

ضرورت ارتباط با مردم
همزمان با تاسیس و سامان مجموعه نهاد ریاست 
جمهوری در ابتدای انقلاب، ضرورت ارتباط این 
نهاد به عنوان رکن اصلی اجرایی در کشور، با مردم 
احساس و هسته ابتدایی مرکز ارتباطات مردمی 
رئیس جمهور در این نهاد ایجاد شد. این مجموعه 
در طول ســه دهه گذشــته و به تناســب میزان 
اهمیتی که دولت وقت به موضوع ارتباط با مردم 
می داد، رشــد کرد و خود به نهــادی مهم و مجزا 
تبدیل شــد. فعالیت این مجموعه در دولت های 
نهم و دهــم اوج گرفت و به واســطه ســفرهای 
اســتانی رئیس جمهور وقت و درخواســت هایی 
که مردم به این نهاد ارســال می کردند؛ به یکی از 

پرمششغله ترین بخش های دولت تبدیل شد.
در دولت هــای یازدهــم و دوازدهم گســترش 
و تجهیــز فیزیکــی آن پیش رفت و به تناســب 
پیشــرفت راه های ارتباطی، ســامانه های جدید 
در روابط دولــت و مردم در اســتان های مختلف 
ایجاد شــد. این نهاد اما در دولت ســیزدهم و با 
توجه به نگاه متفاوت آیت الله رئیســی به مردم و 
ارتباط با آن هــا، تحولاتی یافت کــه نتیجه این 
تغییر دیدگاه کلان و تحولات حاصل از آن، مرکز 
ارتباطات مردمی ریاســت جمهوری را به بازوی 
دولت در اداره کشــور و اتخاذ تصمیمات درست و 

برنامه ریزی دقیق تبدیل کرد.
این نهاد در تلاش اســت تــا براســاس الزامات 
قانونی، دســتگاه های زیرمجموعــه قوه مجریه 
را نســبت به وظایف خود در قبال مردم پاسخگو 
ســازد. تصمیــم گیــری و برنامه ریــزی در این 
دســتگاه ها باید با مشــارکت مردم و براســاس 
نیازهــای واقعی و ملموس آن ها صــورت گیرد و 
اصلاح امور و رویه های اشــتباه با نظارت ایرانیان 

انجام شود. ایجاد و گسترش سامانه های ارتباطی 
می تواند زمینــه مطالبه گری مردم از یک ســو و 
خدمت رسانی بهتر مسئولان را از دیگر سو فراهم 
سازد.اینک در آستانه یک سالگی دولتی که تمام 
ســرمایه خود را مردم می داند و ارتباط با آن ها را 
چه با واسطه و چه بی واســطه برای خود مغتنم؛ 
آمار اعلام شده از ســوی نهادی که در مسیر این 
ارتباط قرار دارد، قابل توجه است و نشان می دهد 
رسیدگی به دغدغه ها و نیازهای مردم ایران با چه 

کمیت و کیفیتی پیش رفته است.

سه راهی که مردم با نهاد ارتباط دارند
مرکز ارتباطات مردمی رئیــس جمهور در دولت 
ســیزدهم به طور مشخص ســه روش مشخص 
به منظور برقراری ارتباط بین مردم و مســئولان 
تدارک دیده اســت: نامــه، تماس تلفنــی، میز 
ارتباطات دســتگاه ها.نامه نگاری: نوشــتن نامه 
مکتوب و روی کاغــذ از قدیمی تریــن روش های 
دسترسی مردم به مسئولان بوده است و اکنون نیز 
بسیاری از افراد به ویژه در مناطق محروم تر، ترجیح 
می دهند از این روش برای ایجاد ارتباط با مدیران و 
روسا استفاده کنند. بخشی از این نامه ها در سفرهای 
استانی به دست هیأت همراه رئیس جمهور و گاهی 
حتی خود وی می رســد و بخش دیگری به صورت 
حضوری در کوچــه خوش زیان خیابان پاســتور 
به دســت مســئولان مرکز ارتباطات مردمی دفتر 
ریاســت جمهوری. در هر حالت نامه هنوز پل رابط 
بین دولت و ملــت کارایی خود را از دســت نداده و 
همچنان کاغذ برای بســیاری امن ترین پیام رسان 
محسوب می شود.مراجعه حضوری و تماس تلفنی: 
حضور در خیابان پاستور و علام حضوری مشکلات 
به مســئولان و نیز پیگیری درخواست ها از طریق 
تماس تلفنی از دیگر مســیرهای ارتباطی مردم با 
مدیران دولتی است.سامانه سامد: مسیر دیگری که 
مرکز ارتباطات نهاد ریاست جمهوری برای آگاهی 
از مشــکلات و دیدگاه های مــردم پیش بینی کرد، 
سامانه ســامد است. ســامانه ای الکترونیکی که به 
منظور توسعه تعاملات مردم و دولت در بستر دولت 
الکترونیک تدارک دیده شده و از ضریب نفوذ بالایی 
در دستگاه های اجرایی برخوردار است.میزخدمت 
دســتگاه ها: حضور مسئولان ارشــد هر سازمان و 
نهادی در مکان مشــخصی از آن نهاد و ســازمان، 
الزامی اســت که دولت ســیزدهم بــرای مدیران 
دستگاه های اجرایی در نظر گرفته و برآن پافشاری 
دارد. میــز خدمتی کــه در ادارات و ســاختارهای 
زیرمجموعه قوه مجریه تدارک دیده شــده؛ از دیگر 

راه های ارتباطی مردم با مسئولان است.

آماری از مرکز ارتباطات مردمی
از سوم شــهریور ۱۴۰۰ که دولت ســیزدهم به 
صورت رسمی مســئولیت اداره کشور را برعهده 
گرفت، تــا نیمه تابســتان امســال، در مجموع 
۱/۷۵۱/۶۰۹ مورد شــامل: نامــه ، تماس  تلفنی، 
مراجعــه حضــوری، پیــام الکترونیکــی و میز 
ارتباطات مردمی دســتگاه های اجرایی )برقرار 
شده در سفرهای اســتانی رئیس جمهور( واصل 
شده اســت که از این میزان ۱/۵۵۶/۰۸۲ مورد، 
در ســتادهای پاســخگویی و میزهای ارتباطات 
مردمــی دســتگاه های اجرایــی در ســفرهای 
استانی بررســی و در چرخه رسیدگی قرار گرفته 
و ۱۹۵/۵۲۷ مــورد نیــز در چرخــه کاری مرکز  
قرارگرفته که پــس از اقدامات لازم متناســب با 
موضوع، درخواســت ها به دستگاه ها و بخش های 
مربوط به منظور اقدام ارســال شــده اســت. در 
جریان ســفرهای اســتانی، بیش از ۲۵ ســتاد 
پاســخگویی برخط تلفن سه شــماره ای )۱۱۱( 
در مرکز اســتان ها برپــا گردید کــه در مجموع 
۴۷۶۱۵۹ مــورد، تماس تلفنی معــادل ۳۴/۴۵ 

درصد کل موارد ثبتی در سامانه سامد بوده است.
در سفرهای استانی یک ســال گذشته و یا حضور 
رئیس جمهور میان مردم در زمان ها و مکان های 
مختلــف، نامه های مکتــوب بســیاری به مرکز 
ارتباطات رســیده اســت. تعداد ۹۰۵۹۷۵ نامه 
معــادل ۶۵/۵۵ درصد کل موارد ثبتــی، نامه در 
سامد ثبت شــد. همچنین با برگزاری و استقرار 
۵۲۳ میز ارتباطات مردمی دستگاه های اجرایی 
ســتادی در ســفرهای اســتانی بــه مطالبات 

۱۷۳۹۴۸ نفر از شهروندان رسیدگی شده است.
همچنین در مرکز ارتباطات مردمی رئیس جمهور، 
بیش از ۳۱۸۸ مورد از مســائل و مشکلات عمومی 
و عام المنفعه در اســتان ها شناسایی شده است که 
۱۳۰۹ مورد از آنهــا تحت عنوان صــدای مردم به 
وزراء و معاونیــن رئیس جمهور منعکــس و تعداد 
۲۴۳ مورد نیز تعیین تکلیف شــده اند به این معنی 
که با انجام ۱۹۸ مکاتبه، تعــداد ۹۲۰ مورد از موارد 
احصاء شــده صدای مردم، از طریق ۲۳ وزارتخانه و 
سازمان مستقل دولتی بررسی و مورد پیگیری واقع 
شده است.مقایسه عملکرد مرکز ارتباطات مردمی 
دولت دوازدهم و سیزدهم در بازه زمانی مشخص 
و مشــابه، خود بهترین گواه اجرایی شــدن شعار 
آیت الله رئیسی در انتخابات است. اعداد از تفاوت 
بزرگی خبر داده و نشــان می دهند که ســخنان 
حجت الاسلام »احمد صالحی« رئیس این مرکز 

در دولت سیزده، تنها در مقام حرف نیست.

مقایسه آماری عملکرد مرکز ارتباطات 
مردمی در دو دولت

صالحی اردیبهشت سال جاری و در نشست خبری 
برگزار شــده در ایرنا، تصریح کرده بود: »در مرکز 
ارتباطات مردمی، نام مبارک »مردم« بر تارک آن 
نقش بســته و منظور ما از مردم از هر رنگ و نژاد و 
طیف است و هر کسی که دغدغه کشور را داشته و 
برای اعتلای آن خدمت می کند، برای ما ارزشمند 
است«. بررســی محتوی نامه ها، تلفن ها، پیام ها 
و مراجعه های حضوری مردم بــه مرکز ارتباطات 
مردمی نهاد ریاست جمهوری هم موضوع جالب و 
جذابی خواهد بود اگر بدانیم؛ مجموعه این پیام ها 
از ســوی نهاد به ارگان ها و وزارتخانه ها و سازمان 
ارسال می شود و در تصمیم گیری های کلان مورد 

توجه قرار می گیرد. 

کدام حوزه ها بیشترین دغدغه مردم بود؟
مرور حوزه هایــی که بیشــترین دغدغه مردم در 
آنجا ثبت شده اســت می تواند مسیر برنامه ریزی 
برای این حوزه ها و دســتگاه های زیرمجموعه آن 
را روشن تر کند. بررســی موضوعات مطرح شده 
از ســوی مردم نشــان می دهد که حوزه اقتصاد و 
زیر مجموعه آن مهمترین دغدغه مردم اســت به 
طوری که نزدیک به ۳۰ درصد از مراجعان به مرکز 
ارتباطات مردمی، امور بانکی و تســهیلات وام را 
مهمترین دغدغه خود اعلام کرده اند. بخش مهم و 
شاید اصلی وظایف مرکز ارتباطات مردمی ریاست 
جمهوری به نتیجه رســاندن، درخواست ها و رفع 
مشکلات مردم است. در همین راستا ۱۷۸۴ مورد 
از موارد دریافت شده با قید فوریت )حداکثر ظرف 
۴۸ ســاعت( به صورت مســتقیم از طریق رئیس 
حــوزه مرکز مورد رســیدگی قرار گرفته اســت. 
مرکز ارتباطات در ۷۹ برنامه رئیس جمهور و پنج 
برنامه معــاون اول، ۶۴۲۷۷ برنامه دیدار چهره به 
چهره و پاسخگویی برخط اســتانداران و مدیران 
دستگاه های اجرایی استان ها، برگزاری و استقرار 
۵۲۳ میز ارتباطات مردمی دســتگاه های اجرایی 
ستادی در سفرهای استانی و رسیدگی به مطالبه 
۱۷۳۹۴۸ نفــر از شــهروندان هــم از مهمترین 
اقدامات مرکز و ریاســت آن در مدت یک سال از 

استقرار دولت سیزدهم بوده است.

روایتی آماری از عملکرد حلقه وصل ملت و دولت
 وزیر نفت گفت: فاز ۱۱ پــارس جنوبی که ۲۰ 
ســال به صورت قرارداد روی کاغــذ رد و بدل 
می  شد؛ زمستان امسال نخســتین تولید آن به 

میزان ۱۰ میلیون متر مکعب آغاز خواهد شد.  
»جواد اوجی« در حاشیه مراسم بهره برداری و 
کلنگ زنی طرح های گازرسانی در هفته دولت 
در جمع خبرنگاران با اشــاره بــه اینکه افتتاح 
این طرح هــا با حضور نمایندگان اســتان های 
فارس، سیستان و بلوچستان، کرمان، لرستان 
و آذربایجان غربی برگزار شد، افزود: پروژه های 
بزرگی را درگازرسانی شهری روستایی و واحد 

های صنعتی امروز به بهره برداری رساندیم.
وی ادامه داد: طرح های افتتاح شــده در حوزه 
گازرســانی و بهره برداری از خطوط انتقال گاز، 
بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان برآورد می شود. 
همچنین امروز اجــرای ۵ میلیارد تومان طرح 
گازرسانی دیگر در شــرکت ملی گاز ایران آغاز 
شــد.به گفته وزیر نفت، در طرح هــای امروز 
۱۶ شــهر و حدود ۲ هزار روســتا به شبکه گاز 

سراسری متصل شدند.
وی تاکید کرد: در طرح هایــی که امروز کلنگ 
آنها به زمین زده شد، کار اجرایی گازرسانی به ۹ 

شهر و ۱۹۰۰ روستا آغاز شد.
اوجی بــه بهره برداری و آغــاز عملیات اجرایی 
طرح های نفتــی روز جمعه در خوزســتان نیز 
اشــاره کرد و گفت: در وزارت نفت برنامه داریم 
تا پروژه های نیمه کاره که ۱۰ تا ۱۵ ســال نیمه 
کاره مانده اند را با حمایــت نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی به سرانجام برسانیم و از همین 
رو اعتبارات خوبی بــرای این مناطق در بودجه 
کشور دیده شده است.وی افزود: مرحله بعدی 
افتتاح طرح های گازرسانی کشور، تا ۲۲ بهمن 

ماه آماده و به بهره برداری خواهد رسید.
وزیر نفت در پاسخ به برخی انتقادات از کاهش 
سقف بنزین آزاد در کارت ســوخت تعدادی از 
استان ها از جمله سیستان و بلوچستان، گفت: 
این اقدامات در جهت مدیریت مصرف و کنترل 
قاچاق انجــام می شــود و البته باید بررســی 

مجددی انجام شود.  
وی ادامه داد: این روزها با توجه به مســافرت ها 
بعد از کرونا، بالاترین حجم ســفرها را شــاهد 
هستیم که مصرف بنزین را تا ۱۳۰ میلیون لیتر 
در روز نیز بالا برده است و این در حالی است که 
تولید بنزین در تمام پالایشگاه های کشور بین 

۱۰۲ تا ۱۰۴ میلیون لیتر در روز است.
اوجی با بیــان اینکه برای تامیــن بنزین مورد 
نیاز کشور به ســراغ ذخایر رفتیم، تاکید کرد: 
تلاش می کنیم تا در یک ماه آینده که همچنان 
سفرها زیاد اســت، مشــکلی در تامین بنزین 

کشور وجود نداشته باشد.
وی در پاســخ به ایرنــا در خصــوص احتمال 
وجود ناترازی گاز در زمســتان امســال، گفت: 
این ناترازی ســال گذشــته ۲۵۰ میلیون متر 
مکعب بود که به دلیل عدم ســرمایه گذاری در 

سال های قبل اتفاق افتاد.
اوجی ادامــه داد: در این مدت ســعی کردیم 
پروژه های افزایش تولید را به نتیجه برسانیم و 

با تکمیل آنها تولید گاز افزایش پیدا کند.
وی با بیان اینکه امســال هم کسری گاز داریم، 
گفت: فاز ۱۱ پــارس جنوبی که ۲۰ ســال به 
صورت قــرارداد روی کاغذ رد و بدل می شــد 
زمستان امســال اولین تولید آن به میزان ۱۰ 

میلیون متر مکعب آغاز خواهد شد.  
وزیر نفت افــزود: با این اقدام، طلســم تولید از 
فاز ۱۱ شکسته می شــود که کار بزرگی است و 

مردم بهره مند می شوند.

وزیر نفت:

طلسم تولید گاز فاز ۱۱ پارس جنوبی می شکند

معاون وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد
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